
 

Zápisnica 

zo zasadnutia Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Rača 

konaného dňa 07.05.2024 

uznesenie č. 236 - 264 

 

 

Prítomní poslanci MZ MČ Bratislava-Rača: 

Ing. Dobrotková Milada, MPH 

Drotován Ján 

Ing. Groch Vladimír 

Ing. Jošt Miloslav 

Mgr. Pilinský Peter 

PhDr. Polakovič Ján 

Rybanič Filip 

Ing. Štefanidesová Júlia 

Štefánková Marta 

Vrba Dominik 

Mgr. Duda Marcel 

Ing. Feik Michal, PhD. 

Ing. Pajdlhauser Róbert 

 

Ospravedlnené osoby: 

Mgr. Luknárová Monika 

Máťuš Miloš 

 

Program: 

 

1.   Otvorenie, schválenie programu Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava–Rača 

2.   Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov uznesení a zápisnice 

3.   Informácia o kontrole plnenia uznesení 

4.   Správa o bezpečnosti za rok 2023 - informácia o činnosti Expozitúry MsP BA III v MČ 

  Bratislava Rača 

5.   Návrh na pridelenie obecného nájomného bytu 1-izbového o rozlohe 38,07 m2 

6.   Návrh Zmluvy o vykonaní sociálnej posudkovej činnosti pre určenie odkázanosti na 

  sociálnu službu (MČ BA-Vajnory) 

7.   Návrh písomného stanoviska MZ MČ Bratislava-Rača k návrhu dodatku č. 1 

  o celomestskom charaktere ku Komunitnému plánu Bratislavy 

8.   Návrh na prenájom nebytových priestorov na Plickovej ul. č. 18 (bývalá jedáleň 

  Plickova), ako prípad hodný OZ 

9.   Návrh na prevod nehnuteľného majetku, pozemku parc. č. 17332/39, k.ú. Rača, v 

  zmysle § 9a ods. 15 písm. b) zákona o majetku obcí (pozemok pod garážou Hagarova) 

10.   Návrh na prenájom nebytových priestorov obchodnou verejnou súťažou (ZS Tbiliská, 

  KS Žarnovická) 

11.   Návrh na predĺženie doby nájmu NP na Dopravnej ul. č. 57, v Bratislave-Rači, ako 

  prípad hodný OZ (ProBUG, s. r. o.) 

12.   Návrh na zmenu nájomcu NP v ZS Tbiliská, ako prípad hodný OZ (MUDr. Viliam Srdoš) 

13.   Návrh na zmenu nájomcu stavby so súpisným č. 9804 nachádzajúcej sa na rohu 

  Peknej cesty a Cyprichovej ulice v Bratislave, ako prípad hodný OZ (SWEETREE s. r. o.) 

14.   Poslanecký návrh na vyznačenie krátkodobého státia vozidiel návštevníkov pošty na 

  Kubačovej ul. 

15.  Poslanecký návrh na zrušenie bezúčelovej trasy autobusovej linky MHD č. 52 v oboch 

  smeroch po ul. Pri vinohradoch, v úseku od ul. Lisovňa po odbočenie na Popolnú 

  ulicu a čiastočné zjednosmernenie ulíc Pri vinohradoch a Alstrova 

16.   Informácia o zmene organizačného poriadku 

17.  Informácia o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu k 31.03.2024 



 

18.   Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2024 

19.   Návrh dodatku k Zásadám hospodárenia s vlastným majetkom mestskej časti 

  Bratislava-Rača a s majetkom zvereným do správy mestskej časti Bratislava-Rača 

20.   Výročná správa spoločnosti Media Rača, spol. s r.o. za rok 2023 - informácia 

21.   Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť školstvo 

22.   Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť sociálna 

23.   Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť kultúra 

24.   Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť šport 

25.   Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť životné prostredie 

26.   Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť vinohradníctvo 

27.   Správa o výsledku kontroly B/3 „Kontrola určovania, zmeny alebo zrušenia súpisné 

  číslo a orientačné číslo budovám, vedenia evidencie súpisných čísiel a evidencie 

  orientačných čísiel a jej aktuálnosti“ 

28.   Interpelácie 

29.   Rôzne 

  17.30 – 18.00 hod. – vystúpenie obyvateľov 

30.   Záver 

 

1. Otvorenie, schválenie programu Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava–Rača 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

program zasadnutia miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Rača 

 

Hlasovanie č. 1                             UZN 236/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

2. Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov uznesení a zápisnice 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

a) schvaľuje 

návrhovú komisiu v zložení: 

Ing. Milada Dobrotková, MPH 

Filip Rybanič 

 

b) schvaľuje 

overovateľov uznesení a zápisnice: 

Ing. Róbert Pajdlhauser 

Dominik Vrba 

 

 



 

Hlasovanie č. 2                                                   UZN 237/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

10 10 0 0 0 

 

3. Informácia o kontrole plnenia uznesení 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedla Ing. Ingrid Vanerková, kontrolórka MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

 

Miestne zastupiteľstvo  MČ Bratislava-Rača 

 

A. berie na vedomie 

 

Informáciu o kontrole plnenia 

 

uznesení číslo 227 až 234 z rokovania Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 26. marca 2024 

 

 uznesenie číslo 202 z rokovania Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 6. februára 2024 

uznesení číslo 183 a 191 z rokovania Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 12. decembra 2023 

uznesenie číslo 175 z rokovania Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 7. novembra 2023 

uznesení číslo 132 a 147 z rokovania Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 27.júna 2023 

uznesení číslo 88 z rokovania Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 28. marca 2023 

 

a z rokovaní VO 2018-2022 uznesenia č. 508 a 551 

 

 

B. konštatuje, že 

(VO 2022 – 2026) 

 

uznesenia z rokovania Miestneho zastupiteľstva konaného dňa 26. marca 2024 

 

UZN 227/26/03/24/P  UZN 228/26/03/24/P UZN 233/26/03/24/P UZN 234/26/03/24/P  

 splnené 

 

UZN 229/26/03/24/P UZN 230/26/03/24/P UZN 231/26/03/24/P    

           v plnení  

 

C. konštatuje, že 

 

1. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva v predchádzajúcom období VO 2022 – 2026 

 

MZ 06/02/24 UZN 202/06/02/24/P  

MZ 27/06/23/ UZN 147/27/06/23/P      splnené  

MZ 12/12/23 UZN 183/12/12/23/P UZN 191/12/12/23/P    v plnení 

MZ 07/11/23 UZN 175/07/11/23/P       v plnení  

MZ 27/06/23 UZN 132/27/06/23/P      v plnení 

MZ 28/03/23 UZN 88/28/03/23/P       v plnení  

 

2. uznesenia z rokovaní Miestneho zastupiteľstva VO 2018 – 2022 

 

MZ 28/06/22  UZN 551/28/06/22/P a       v plnení  

MZ 29/03/22  UZN 508/29/03/22/P      v plnení 



 

 

Hlasovanie č. 3                                         UZN 238/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 

 

4. Správa o bezpečnosti za rok 2023 - informácia o činnosti Expozitúry MsP BA III v MČ 

Bratislava Rača 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Martin Gaál, veliteľ Mestskej polície Okresného veliteľstva BA III 

 

Diskusia: 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem za slovo a ďakujem veľmi pekne za správu a za službu aj pre Mestskú časť Bratislava-Rača. 

Ja som sa chcel spýtať na len zopár vecí: ten nárast do 66 %, že čím to bolo spôsobené najviac? Viem, 

že išli viaceré tie kategórie hore, ale v tých ostatných to bolo uvedené okolo 30, 40, ale celkovo išlo 

66 %, že čo je ten zvyšok vlastne, čo to potiahol tak zvýšené? A potom a ešte by som rovno doplnil 

otázku ohľadom parkovania a teda pokút za parkovania na chodníkoch. Sám som bol svedkom zopár 

kolíznych stavov, že akým spôsobom sa to snažíte riešiť alebo nejakým spôsobom aj ako porozumieť 

tej situácii aj tých občanov, ktorí tu parkujú alebo aký je ten postup? A tretia vec, ohľadom 

bezdomovectva a súvislosti s porušovaním poriadku alebo podobne evidujem napr. aj tu, na Rínku, že 

sa začína vo veľkom zhromažďovať, neviem, či už ste tam mali nejaké zásahy. Boli tam rôzne situácie, 

čo sme videli, že či tam vnímate nejaký posun alebo aj celkovo aj ohľadom tejto lokality. Ďakujem. 

Mgr. Martin Gaál (veliteľ okresného veliteľstva)  

Čo sa týka toho zvýšeného nárastu tých udalostí, ide najmä o to, že vlastne sa zaviedla na konci roku 

2022 tá parkovacia politika v Krasňanoch, takže vlastne v roku 2023 sme venovali zvýšenú pozornosť 

tejto stránke. V minulom roku sa zaviedla aj objektívna zodpovednosť na chodníky, takže vlastne od 

toho septembra alebo októbra sme začali intenzívnejšie sa venovať tejto problematike. Bolo, bolo veľmi 

veľa mailových, telefonických a iných upozornení, čo sa týka tohto parkovania, tak vlastne október, 

november, december bol dosť hektický, čo sa tohto týka, keď bolo zavedená tá novela, to vlastne aj k 

tej druhej otázke vlastne, čo si sa ma pýtal. A celkovo som aj prehodnotil činnosť hliadok, plánovanie 

služieb, takže vlastne, posilnil som vlastne výkon služby miestnej časti Rača, najmä v tých lokalitách 

oddychových, hej, ako máte Lesopark, máte Peknú cestu, prípadne, prípadne priamo v Rači. Takže 

vlastne, je to aj kombinácia prehodnotenia výkonu hliadok a + prijatia nejakých legislatívnych zmien, 

čo vlastne ovplyvnili náš výkon služby. Čo týka toho, tej činnosti na úseku riešenia priestupkov na 

chodníkoch, riešime to vlastne troma spôsobmi. Prvý spôsob je klasickými imobilizérmi, papučami, 

druhý spôsob je oznámením toho vodiča a tretí spôsob je, cez mobilnú aplikáciu robíme objektívnu 

zodpovednosť. Máme na to vytvorený na Mestskej polícii správny orgán, vlastne naši príslušníci to 

zadokumentujú cez mobilnú aplikáciu a priamo priestupky potom riešiť ten správny orgán, neriešime 

ich my. Takže vlastne je to kombinácia týchto troch vecí. Záleží od toho, že ako sú tie kapacity k 

dispozícii ten konkrétny deň. Takže vlastne podľa toho vlastne volíme formu, ktorú použijeme. Ale 

vyhodnocuje sa to aj preventívne. Keď je niekde problém, tak vyriešime to objektívnou 

zodpovednosťou, tí ľudia dostanú rozkaz a bohužiaľ, tá pokuta je v tom prípade vyššia ako, ako bežne, 

keď dávame imobilizér. Tam máme do 50 EUR, keď je rozkazné konanie, je 78 EUR pokuta, v prípade 

zaplatenia do 14 dní je 52 EUR, takže tá pokuta je vlastne vyššia. Ale zabezpečujeme to aj v súčinnosti 

s odťahovou službou. Keď niekde vodiči parkujú na hulváta, tak tam velím odťahovú službu a ten 

poplatok za ten odťah je rádovo vyšší, takže tí ľudia potom si uvedomia, či tam zaparkujú alebo 

nezaparkujú druhýkrát. A ešte si sa ma pýtal na bezdomovectvá. Bezdomovectvo sa rieši v spolupráci, 

v spolupráci so zásahovou jednotkou, ktorá je na to vyškolená, ktorí vlastne majú ľudí, ktorí vlastne 

riešia problematiku bezdomovectva, prípadne nejakých poriadkových činností. Moji policajti sa takisto 

tomuto venujú, ale vo väčšej stránke v rámci Bratislavy to zabezpečuje Úrad kynológie a zásahové 

jednotky. Problém bezdomovectva je ten, že vlastne vy tých bezdomovcov dostanete z nejakej lokality 

a ľudia sa vám preskupia do nejakej inej lokality, takže vlastne nie je to koncepčné riešenie. Viete, 

urobíte to na jednej časti, ale presuniete problém do inej časti. Takže, samozrejme, vieme to riešiť v 

prípade, keď robia neporiadok, znečisťujú okolie, takže v tom prípade to vieme riešiť. Ale ukladanie 

pokút bezdomovcom tiež nemá nejaký veľký význam, lebo zase vymáhateľnosť toho je dosť slabá. 



 

Takže, asi toľko k veci. 

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Ja vám tiež chcem veľmi pekne poďakovať za vašu prácu napriek poddimenzovanému personálnemu 

stavu. A otázku ste mi už zodpovedal, lebo Vlado sa spýtal niečo veľmi podobné, ja som chcel ohľadom 

parkovania. Takže ďakujem, veľmi pekne. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, ak už nie je niekto prihlásený, ukončujem diskusiu a pánovi veliteľovi tak isto ďakujem za 

jeho prácu a naozaj pozitívne hodnotíme, že tie priestupky, nazvime to na nedopravnom úseku, výrazne 

narástli, teda tie kontroly, čo si veľmi ceníme, lebo dlhodobo sa snažíme, aby sa kontroluje nielen to, tie 

autičkári, ako sa hovorí, ale aj tie ostatné priestupky. Takže naozaj, klobúk dole pri tom stave, ktorý 

máte, že sa Vám podarilo takto navýšiť tie všetky podnety a riešenia. Ďakujem pekne. Poprosím 

Návrhovú komisiu. 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

Informáciu o činnosti Expozitúry MsP BA III v MČ Bratislava Rača za obdobie od 01.01.2023 do 

31.12.2023. 

 

Hlasovanie č. 4                                          UZN 239/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 

 

5.  Návrh na pridelenie obecného nájomného bytu 1-izbového o rozlohe 38,07 m2 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

pridelenie obecného nájomného bytu č.  61, na ulici Žarnovická 1, 1-izbový o rozlohe 38,07 m², na ulici 

Žarnovická č. 1, Bratislava, nachádzajúceho sa v bytovom dome na 12. poschodí, súpisné číslo 7608, 

zapísaný na LV č. 4787, k. ú. Bratislava-Rača na parcele č. 513/26,513/54,513/55 na dobu určitú 1 rok 

od 01.06.2024 do 31.05.2024 vrátane žiadateľovi s najvyšším počtom bodov: Barbore Krištofičovej 

s počtom bodov 100. 

 

Hlasovanie č. 5                                                 UZN 240/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

 

6.  Návrh Zmluvy o vykonaní sociálnej posudkovej činnosti pre určenie odkázanosti na sociálnu 

službu (MČ BA-Vajnory) Rača 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 



 

Zmluvu o vykonaní sociálnej posudkovej činnosti pre určenie odkázanosti na sociálnu službu podľa 

zákona č. 448/2008 Z. z. o sociálnych službách a o zmene a doplnení zákona č. 455/1991 Zb. o 

živnostenskom podnikaní (živnostenský zákon) v znení neskorších predpisov uzatvorenú s Mestskou 

časťou Bratislava-Vajnory v predloženom znení. 
 

Hlasovanie č. 6                                                  UZN 241/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

7.  Návrh písomného stanoviska MZ MČ Bratislava-Rača k návrhu dodatku č. 1 o celomestskom 

charaktere ku Komunitnému plánu Bratislavy 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

súhlasí 

 

s návrhom dodatku č.1 o celomestskom charaktere Komunitný plán Bratislavy  s pripomienkou: 

V dokumente dodatku č. 1 na strane 38 navrhujeme zmeniť názov tabuľky na:  

Počet seniorov na 1 miesto v zariadení pre seniorov/zariadeniach opatrovateľskej služby. Zároveň 

do tabuľky doplniť:  

 

2022  
 

2030  

Východisko  Cieľ  

Bratislava 

III 

Rača 

  

 

0 
 

139 

 

Odôvodnenie:  

Na strane 38 sa v prvom odseku uvádza: „Podľa informácií dostupných HMBA projekty 

nízkokapacitných zariadení ZPS alebo ZOS, ktoré budú žiadať o finančné prostriedky z rovnakého 

zdroja, pripravujú aj MČ Podunajské Biskupice, Rača a Nové Mesto“. V tabuľke nižšie sa však 

plánované kapacity pre Raču neuvádzajú. V tabuľke sú uvedené kapacity pre druh nízkokapacitnej 

sociálnej služby „Zariadenie pre seniorov“ ZpS, MČ Rača tu uvedená nie je. Rača plánuje vybudovať 

druh nízkokapacitnej služby „Zariadenie opatrovateľskej služby“ ZOS, rovnako však pôjde 

o pobytovú nízkokapacitnú sociálnu službu. Plánované kapacity sú 12 pre rok 26, +12 pre rok 28, 

+12 pre rok 30, celkovo do roku 2030 je plánovaných  36 miest čo je v prepočte na jedno miesto na 

počet seniorov  hodnota 139.  

 

Hlasovanie č. 7                                           UZN 242/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

8.  Návrh na prenájom nebytových priestorov na Plickovej ul. č. 18 (bývalá jedáleň Plickova), ako 

prípad hodný OZ 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

 

Diskusia: 



 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

No ja som prekvapený z tohto materiálu, lebo nebolo to tak dávno na zastupiteľstve, keď sme sa bavili 

o tom, že sa pripravuje súťaž na obstarávateľa a teda ja som rátal s tým, že tá súťaž už je niekde v 

procese, ale teda pozerám, že tu je osobitný zreteľ. Ja som sa, bohužiaľ, nemohol zúčastniť Miestnej 

rady, ani Finančnej komisie, ale tak, k tomu možno ešte nejaké bližšie informácie, že prečo tá súťaž 

neprebehla? Chýba mi tu možno niečo také, že podľa čoho sme sa odrážali od výšky toho nájmu? Možno 

nejaká, aká je hodnota toho inventáru, lebo tam sa jedná o veľkú jedáleň? A samozrejme, potom otázka, 

či boli oslovení aj nejaký iní, akože my, samozrejme, ja verím v kvalitu daného poskytovateľa a nijakým 

spôsobom ju nepopieram, ale tu je možno otázka aj na pani kontrolórku, či takto, na takéto nakladanie 

s verejným majetkom, ktorý je vysokej hodnoty, by malo ísť takýmto spôsobom cez osobitný zreteľ, 

keď tu nemáme doložené nejaké, aspoň možno nejaké ďalšie ponuky, lebo hovoriť len o tom, že, že sú 

z Rače a to jedlo je kvalitné, ok, ja osobne si myslím, že toto nie je úplne dostatočné, ale nechám na 

zhodnotenie. A teraz a ešte by som sa rád len opýtal, lebo zmluvu nemáme, hej, jak som pochopil, že 

teda vidíme len podmienky osobitného zreteľa. A teda ono platí to, že oni vlastne môžu variť iba pre 

mestskú časť a nemôžu variť pre nikoho iného? Ak som to pochopil správne to, tak to keby vieme zatiaľ 

zodpovedať. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, na konci zodpovieme otázky. Pán Pilinský, nech sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Ja som mal v podstate podobné otázky, ja nie som členom ani Sociálnej, ani Školskej komisie, 

ani členom Rady, ani členom Finančnej komisie, a preto ma tento materiál, keď som ho čítal, že bol 

zaradený, prekvapil. Rovnako by ma teda zaujímalo, prečo sme neskúsili tú verejnú obchodnú súťaž a 

sme sa hneď nejakým spôsobom priklonili k takémuto priamemu nájmu. Možnože to je aj "lege artis", 

čo sa týka legislatívy, ale ja si myslím, že keby si bol ty na mieste poslanca, tak určite to nejakým 

spôsobom rozporuješ, ak nie napadneš. Takže ja si myslím, že keď už to vydržalo rok, tak možno by to 

možno ešte mohlo vydržať mesiac. Ja si myslím, že postup by mal byť taký, spustíme súťaž, ak súťaž 

nebude úspešná, tak potom sa bavme o tom, že to dáme niekomu napriamo. A ešte k tomu za 400 EUR 

mesačne, plne vybavenú jedáleň, do ktorej sme, do ktorej sme vrazili my nemalé finančné zdroje. Ja si 

myslím, že ak to neni v rozpore so zákonom, tu by som tiež teda počul rád stanovisko pani kontrolórky, 

ktorá má dozerať aj na to, aby sa nakladalo s majetkom mestskej časti tak, aby to bolo jednak legálne a 

jednak aj pre mestskú časť výhodné. Tak by som teda chcel počuť, že prečo tento časový stres a rovnako 

si myslím, že to, že to je trošku také už na hrane tých transparentnej transparentnosti a etickosti prenajať 

takýto plne vybavený, vybavenú nehnuteľnosť so všetkým zariadením za 400 EUR mesačne. Mám 

známu, ktorá má Katka kaderníctvo a tá prenajíma kreslo za 350 EUR mesačne, hej? Tým kaderníčkam. 

Takže skutočne, toto je skoro 300 m² za 400 EUR, to si myslím, že je proste nehorázna, nehorázne nízka 

cena. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Groch, nech sa páči. 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem za slovo. My sme ten materiál mali v komisiách a mali sme možnosť si ho prečítať a teda aj 

rozdiskutovať. Bol som osobne zaskočený materiálom, jeho kvalitou a prípravou, takže za to veľmi 

pekne ďakujem oddeleniu na úrade, že to takýmto spôsobom spracovali a poskytli. Málokedy sa vidí 

tak hlboko rozpracovaný materiál, čo sa týka takej možno obyčajnej veci, ako je jedáleň a poskytovanie 

stravy. Z pohľadu komisií a teda aj sociálnych opatrení a tohto pohľadu považujeme za veľmi dobré, že 

sa, že bude k dispozícii zase jedáleň pre seniorov, aby mohli prísť a byť spolu alebo teda to jedlo tam 

priamo skonzumovať, že si to nemusia nosiť domov, takže toto je veľmi dôležitá vec a samozrejme, 

všetky ostatné veci, ktoré budú uvedené v materiáli. A čo sa týka špeciálnej stravy, varenia pre škôlky 

a podobne, ktoré plne vyhovuje požiadavkám mestskej časti. Napádať tuto kolegami inštitút osobitného 

zreteľa mi príde také až trochu smiešne, takže za mňa určite, ak to prešlo komisiou a ako sme to aj 

preberali na rade, je to, je to veľmi dobrý materiál. Ďakujem zaňho, určite ho podporím. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. S faktickou, pán Polakovič, nech sa páči. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ja neverím, čo počujem, že toto je kvalitne spracovaný materiál. Tam je naozaj toho napísané strašne 

veľa o tom, čo mestská časť potrebuje, že potrebujeme jedlo, že v akej kvalite o potrebujeme, že 



 

potrebujeme vegánske, že potrebujeme také, onaké, ale pre nás ako poslancov mi tam chýba 

odôvodnenie ceny, chýba mi tam nejaká odhadovaná výška komerčného nájmu, chýba mi tam možno 

hodnota, ktorá bola investovaná do zariadenia, chýba mi tu možno cena, za ktoré budú poskytovať jedlo 

našim seniorom, už keď ide o osobitný zreteľ, lebo v tom prípade by som si ten osobitný zreteľ vedel 

predstaviť, keby tá cena bola naozaj výhodná, ale aj to by som chcel k tomu nejaké porovnanie iných 

cien od iných dodávateľov. A ja sa vás naozaj pýtam, pán Groch, čo bolo na tomto materiáli kvalitné z 

pohľadu poslanca a z pohľadu hospodárneho nakladania s majetkom mestskej časti? Lebo ja v tom 

materiáli nevidím nič. A ešte viac práve preto, že sme sa niekoľko mesiacov dozadu rozprávali o tom, 

že sa pripravuje verejná súťaž. Takže nemôžme ani hovoriť o nejakom časovom strese, že by nám 

narýchlo dodávateľ vypadol. My sme času mali dosť a ja sa pýtam, čo sa medzitým stalo, že súťaž 

nebude? Zrazu je tu osobitný zreteľ za extrémne nízku sumu. Ja si dovolím tvrdiť, že to je extrémne 

nízka suma. Nie nízka, extrémne nízka. Bez toho, aby sme k tomu mali nejaké dokumenty, nejaké 

odhady. V tom materiáli nie je nič. A ja nemám problém s osobitným zreteľom, pán kolega, ale ten 

osobitný zreteľ musí mať zmysel a ak osobitný zreteľ pritom, že prenajímame, minútku ešte poprosím, 

prenajímame. Ešte raz? Ja to vidím. Hovorím, 30 sekúnd a osobitný zreteľ pri tom, že prenajmeme náš 

majetok vo vysokej hodnote osobitným zreteľom a to hlavné odôvodnenie je to, že dodávateľ je kvalitný 

a poznáme ho, to je veľmi slabé. A toto dokonca už by sa mohlo aj na nejaké podanie na prokuratúru 

niekým dať. Ale ja si rád počkám na nejaké tie odpovede pána starostu, bude na konci. Možnože by sme 

mohli potom pokračovať v diskusii. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán poslanec Pilinský, s faktickou na pána Grocha, nech sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Mne je ľúto, že je Vám smiešne, pán Groch, že sa tu staráme o financie mestskej časti. Ste tu 

nový poslanec, možno sa v tej problematike ešte toľko nevyznáte, takže ja Vám to odpúšťam. Starosta 

spomenul, že je tam potenciál varenia pre škôlky, takže to ešte ani nie je dohodnuté, že teda budú variť 

pre tie škôlky? Tak som tomu správne pochopil? Ja to nespochybňujem, akože ten materiál je podľa 

zargumentovaný, že čo všetko potrebujeme pekne. Ale my sme tu hlavne o tom, že ideme osobitným 

zreteľom niekomu dať napriamo náš majetok za tak, ako bolo spomenuté, extrémne nízku sumu. A keď 

máme o tom hlasovať z plného svedomia, tak ja by som potreboval tie informácie: skúšali sme to 

súťažou, nikto sa neprihlásil, resp., boli nejaké ďalšie rokovanie, tí neboli ochotní za takú sumu pre nás 

variť. Takže toto mi v tom, v tom materiáli chýba. A Michal, ruku na srdce, keby som takýto materiál 

predložil pred piatimi, šiestimi rokmi ja, tak ma tu rozžuješ v zuboch a tvoji priatelia na Facebooku, aké 

to tu je netransparentné, ideme nejakým kamarátom svojim dávať takúto prevádzku? Však tuná nikto 

nič nechce. Mala prebehnúť súťaž, ktorá bola dohodnutá, ak by bola neúspešná, OK, tak sa o tom bavme. 

Ale nie, že tuna dáme za 4 kilá mesačne dáme 10- tisícový majetok, možno aj, aj viac niekomu do 

užívania. A pritom je tam len potenciál pre varenia pre naše škôlky. Toto je to, o čom sa tu máme hlavne 

baviť a nie o tom, čo je smiešne pánovi Grochovi. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Čo sa týka toho osobitného zreteľa, tak je to uvedené v tom materiáli. No a dôvod je jednak 

varenie stravy špeciálne pre deti, ktoré majú špeciálnu potrebu, tzv. špeciálnu bezlepkovú alebo 

bezlaktózovú stravu s tým, že súčasťou tohto návrhu je, že tá cena týchto špeciálnych jedál bude rovnaká 

ako pre ostatné deti, tzn. ten príplatok, ktorý tieto jedlá väčšinou sú teda drahšie, tak tam nebude 

uplatňovaný, takisto, bude tam varenie pre 200 seniorov, pre 25 klientov denného centra, z toho 120 

klientov jedálne pre dôchodcov v súčasnosti a pre 70 klientov opatrovateľskej služby formou rozvozu, 

takisto balenie, príprava týchto jedál bude všetko zastrešovať táto firma. Čo sa týka toho potenciálu 

materských dvoch škôl, samozrejme, obidve školy alebo teda tá jedna v súčasnosti existuje, druhá je v 

procese, sú, alebo teda budú samostatné právne subjekty, ktoré si sami súťažia dodávateľa. Tzn., my 

nemôžeme dopredu im povedať, že toto bude ich dodávateľ, ale samozrejme, robia si prieskum trhu. V 

súčasnosti tento dodávateľ dodáva stravu do materskej školy Barónka, ktorý, keď už ty spomínaš, že by 

som ja robil, keďže vieš, čo by som robil, keby som bol na neviem akom mieste, čo je dosť absurdné, 

táto firma dodávala do Barónky jedlo aj za predošlého vedenia mestskej časti. Jeden z dôvodov, prečo 

sme ju, aj túto firmu okrem iných oslovili, bolo to, že je veľká spokojnosť aj v rámci súčasnej škôlky 

dlhoročná. Oslovili sme viacero firiem, napr. spoločnosť, ktorá zastrešuje Bivio, oslovili sme firmy, 

ktoré riešia tieto, túto stravu. Väčšina nevie zastrešiť všetky tieto položky, tzn. variť aj špeciálnu stravu, 

aj materské školy, aj seniorov s tým, že súčasná firma, ktorá dodáva pre seniorov, s ktorou nie sú seniori 



 

spokojní, ani mestská časť, je firma, ktorá prejavila záujem, ale nemyslíme si, že keby prenájom ponúkli 

o 5 centov vyššiu cenu, tak by to znamenalo, že bude variť naďalej tá firma, s ktorou nie sú spokojní. 

Ako som spomínal na začiatku, kvalita stravy je vec, čo sa v súťaži dá veľmi ťažko, ak vôbec, nejako 

reflektovať, väčšinou sa reflektuje nájom a podobne. V tomto prípade sme sa rozhodli ísť touto cestou 

práve z toho dôvodu, že vieme zabezpečiť kvalitu stravy overenej firmy, preto sme sa rozhodli ísť týmto 

spôsobom. Čo sa týka nájmu, tak výška nájmu, mestská časť prerátavala nejaké počty. V súčasnosti 

máme z toho priestoru 0 EUR. Budú tam ohrievať stravu a variť, variť v podstate tú špeciálnu stravu, 

kapacita tej jedálne je veľmi, teda kuchyne je veľmi malá, takže tam v podstate komerčne nevedia variť 

pre nejaké iné, iné zložky ako mestská časť s tým, že tento nájom bol navrhnutý, prešiel komisiami aj 

miestnou radou, neboli tam žiadne námietky. Chápem, keď niekto nie je v tých komisiách, ak niekto sa 

nezúčastní v tých komisiách, má tam, má tam členov z poslaneckého klubu alebo nejakých iných, 

materiály sú dostupné pre všetkých vás na všetkých komisiách, takže my nevieme zabezpečiť, aby, 

keďže to prešlo dvoma komisiami a jednou Miestnou radou, tak nevieme zabezpečiť, keď niekto nie je 

ani v tých komisiách obidvoch, ani v Miestnej rade, že jednoducho prejednáme to konkrétne s ním. 

Takže akceptujeme, že niekto môže mať iný názor, môže navrhnúť vyšší nájom, či ho bude akceptovať 

táto firma, nevieme odhadnúť, v akej výške, takže to v podstate na poslaneckom návrhu, keď niekto má 

návrh, ale tých 400 EUR sme zhodnotili ako s tým, že keďže nám budú vedieť garantovať tú cenu tej 

špeciálnej stravy v tej úrovni bežnej stravy, tak sme navrhli tento návrh. Pôvodný návrh bol 300 EUR, 

dohodli sme, navýšili sme ho na 400 EUR s tým, že všetky investície do tej prevádzky, ktoré už nie sú 

až v takom dobrom stave, je tam potrebné urobiť v podstate vetranie a nejakú výmenu vzduchu a pod. 

To bude potom zabezpečovať táto firma. My vlastne zabezpečujeme iba opravu súčasného nejakých 

výduchov, čo v podstate postačujúce nie je, takže budú tam aj nejaké investičné náklady v budúcnosti, 

ktoré bude riešiť táto firma. Pán poslanec Polakovič, nech sa páči. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Máte veľmi neistý hlas, pán starosta. A zasa sa znižujete k útokom, že niekto nebol na komisii. Ono sa 

môže stať, že poslanci majú nejaké iné povinnosti a veď máme skúsenosti z minulosti, máte tam väčšinu 

a prebiehalo by to asi presne rovnako, ako to prebieha teraz, arogantne spôsobom, áno, môže mať niekto 

aj iný názor, bohužiaľ. Pán starosta, ešte raz, toto je vážna vec. Veď vy prenajímate majetok za 400 EUR 

tú jedáleň. Netransparentne, osobitným zreteľom bez toho, aby ste vyskúšali spraviť súťaž, ktorá bola 

dohodnutá. Tzn., že Vy ste v tom procese museli zmeniť názor a ani ste to nevyskúšali. Bez toho, aby 

ste tu aspoň v tom osobitnom zreteli mali cenu za tú stravnú jednotku. Ale ja tu pozerám, že sľubujú, že 

sa, že bude cena stabilná. To je koľko? Máme nejaké ponuky, po koľko sa to hýbe? Bude to 3, 4, 5? Ja 

Vám poviem, že je úplne jedno, či je to 400 alebo 300 euro, to je na smiech, čo ste vyrokovali. 

Nehnevajte sa na mňa. Pre mňa hlavná dôležitá vec, čo by tu bola, je samozrejme kvalita. Za a). Za b) 

je to cena za stravnú jednotku. Toto nesmie chýbať v osobitnom zreteli. Ja neverím, že za toto niekto 

dokáže zahlasovať. A oháňať sa, že sme doteraz z toho nemali nič a teraz budeme mať 400 euro? Pán 

starosta, 400 EUR. To akože vážne to tým idete obhajovať ten osobitný zreteľ? A ja sa teda ešte k tomu 

vrátim, lebo tomu ste sa nevyjadrili. Čiže oni nebudú môcť variť pre nikoho iného ako pre mestskú časť? 

To bude základom zmluvy, hej? Nebudú môcť? Budú môcť? Veď ja tu pozerám účel nájmu. Čiže aby 

sme si to zopakovali, ja si dám celý príspevok. Toto je vrchol!  

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán poslanec, Pilinský, nech sa páči. Poprosím Vás, dodržovať rokovací poriadok. Pán Pilinský, nech 

sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem, pán starosta, ty si, ty si povedal, že teda hlavným dôvodom pre ten osobitný zreteľ je, že majú 

aj možnosť variť tie jedlá pre deti so špeciálnou potrebou, resp. pre klientov. Tak ja by som sa chcel 

spýtať, že koľko v desiatkach alebo koľko percentuálne bude takých? Dobre, dobre. 100 %? Takže oni 

budú variť iba také jedlá, hej? Však tam, tak starosta, keď chceš, aby sme my dodržiavali poriadok, tak 

nech nedodržiavajú rokovací poriadok aj tvoji poslanci, dobre? Poprosím. Ďakujem. Takže, koľko budú 

takých, percentuálne, jedál variť? 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

No, oni v tomto zariadení na Plickovej, keďže to zariadenie... 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Nechaj ma, lebo potom mi zoberieš zase z mojich dvoch minút, hej? Ďalej. Otázka bola, že oni predtým 

dodávali pre Materskú školu Barónka. Samozrejme, lebo Barónka nemá svoju jedáleň, takže musela 



 

mať niekoho na dodávku stravy a pravdepodobne tiež ju neurčili na priamo, ale nejakou súťažou alebo 

nejakým, nejakým prieskumom trhu určite bola. Ja tú firmu nespochybňujem, ja spochybňujem ten 

spôsob, akým ste nám to sem predstavili. A to, že to bolo dohodnuté v nejakom úzkom kruhu tvojho 

volebného akože klubu, to ten materiál nejakým spôsobom neposväcuje, takže. Tretia vec, spomenul si, 

že nejaké investičné náklady na nejakú vzduchotechniku, ja to tam v tom materiáli nikde nevidím, tam 

nie je súčasťou toho materiálu zmluva, ak už teda ideme osobitným zreteľom, tak asi by tam mohla byť 

aj zmluva, aby sme teda videli, že čo tam budú opravovať, aká bude tá investícia a možno, keď tam 

bude investícia v niekoľkých desiatkach tisíc, alebo proste v nejakej, v nejakej sume, tak možno by sme 

s tým 400 eurom za mesiac problém nemali. Takže toto by som si poprosil nejakým spôsobom osvetliť. 

Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, poprosím, pán Jošt, nech sa páči. 

Ing. Miloslav Jošt (poslanec)  

Veľa z týchto vecí, ktoré tu diskutujeme, práve boli diskutované na Finančnej komisii, takže ja by som 

len zopár vecí zopakoval z toho, čo odznelo na Finančnej komisii a kľudne ma skorigujte, ak si to 

pamätám zle. V zásade, Miestny úrad rokoval s viacerými poskytovateľmi, ale tá špecifickosť z toho, 

že potrebujeme rôzne dietetické typy stravy pre, pre rôzne a nie až tak veľké skupiny obyvateľstva sú 

limitujúce z hľadiska poskytovateľa. Čiže poskytovateľ, nájsť poskytovateľa, ktorý dokáže dôchodcom 

vykryť všetky rôzne dietetické stravy, nie je až také jednoduché. Čiže oslovili sme viacerých, teda to je, 

sme, hovorím, že Miestny úrad, čiže tlmočím informácie, ktoré odzneli, ale kľudne ma opravte. Čiže 

Miestny úrad oslovil viacerých, ale v zásade nikto nebol schopný toto zabezpečiť v samotnej tej jedálni, 

čiže ten poskytovateľ, ktorému to ideme prenajať, on varí na viacerých miestach. V jedálni, na Plickovej, 

teda v tej kuchyni na Plickovej nebude variť všetky jedlá, všetky a len pre Račanov, nie, on tam bude 

variť práve nejakú vybranú dietetickú stravu, aspoň takto je to predbežne dohodnuté, čiže on bude, ktorú 

bude distribuovať nielen račianskym ľuďom, ale zase tak, ako to potrebuje v rámci celej Bratislavy, kde 

potrebuje dodávať túto dietetickú a zase inde, kde varí iné typy stravy, tak odtiaľ ich bude dovážať sem, 

hej? Čiže preto hovorím, že, že 100 % toho, čo tu bude variť, bude, bude tá dietetická, lebo on to nebude 

variť rôzne druhy stravy, on bude variť v princípe jeden typ stravy. Čo sa týka nejakých iných vecí, ako 

my sme zvažovali presne, samozrejme, že sme na Finančnej komisii zvažovali, že či odporučíme nejakú 

VOS-ku alebo niečo iné ako osobitný zreteľ, ale v zásade stotožnili sme sa ako komisia s tými 

argumentmi Miestneho úradu práve s ohľadom na to, že, že skúšali rokovať, oslovili viacerých, ale 

nenašli niekoho, kto by dokázal to poskytnúť. Takže nenašli viacerých záujemcov, jednak to, a fakt, že 

tento poskytovateľ má naozaj pozitívne referencie, čo je zároveň kritérium, ktoré je ťažké dať a s tým 

sme sa taktiež stotožnili, že je to, je to ťažké dať do súťaže kritérium takejto nejakej subjektívnej kvality 

jedla, tie referencie sú pozitívne. Ďakujem, za mňa všetko. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Tak, ako som uviedol, tak komunikoval som s viacerými firmami, s tým, že keďže táto firma vedela 

zabezpečiť všetky tieto jedlá, ktoré je náročné zabezpečiť, keď Mestská časť bude mať tieto možnosti, 

tak bude prvá Mestská časť, ktorá bude pre školy zabezpečovať všetky tieto jedlá, špeciálne alebo iné 

školy to nevedia zabezpečiť, s tým, že bude zabezpečený aj rozvoz. Takže to bol hlavný dôvod 

osobitného zreteľa + to, že vedia urobiť túto kombináciu. Čo sa týka kapacity tej kuchyne, tak kuchyňa 

v zmysle noriem je do 300 jedál denne, čo je veľmi nízky počet, takže v podstate tam oni nebudú vedieť 

variť iné ako tieto špeciálne stravy, túto špeciálnu stravu, ktorú budú teda voziť aj svojim klientom, 

iným materským školám alebo základným, ktoré majú. S tým, že tam sa budú variť iba tieto typy jedla. 

Ostatná strava bude dovážaná s tým, že ako spomínal pán Jošt a aj ja som to už spomínal, keďže kvalita 

stravy je vec, ktorá je veľmi subjektívna a dá sa hodnotiť iba dlhodobou spoluprácou, táto spoločnosť, 

keďže dlhodobo spolupracuje s našou materskou školou, s ktorou sme samozrejme komunikovali 

ohľadom ich spätnej väzby. Tak isto sme komunikovali s inými materskými školami, základnými a tak 

isto aj v Dúbravke, myslím, to bolo so zariadením, kde varia pre seniorov, je tam veľmi pozitívna 

dlhoročná spätná väzba, tak sme sa rozhodli ísť týmto spôsobom, keďže vieme garantovať kvalitu 

stravy, ktorú tento dodávateľ garantuje dlhoročne v iných zariadeniach. Samozrejme, je to osobitný 

zreteľ, je rozhodnutie poslancov, či podporí toto ako osobitný zreteľ, ale keď sa tu otvára otázka 

osobitného zreteľa, tak cez toto zastupiteľstvo prešli aj v minulosti osobitné zreteli, ktoré neposkytovali 

takéto služby obyvateľom špeciálne a schválili ste, lebo ste práve vy hovorili, že osobitný zreteľ je čisto 

na poslancoch, aby rozhodli, čo osobitný zreteľ, je to na vás. Pani Dobrotková, nech sa páči. 



 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem pekne za slovo. Toto je naozaj materiál, ktorý je veľmi, veľmi citlivý vo vzťahu k 

obyvateľstvu, lebo jedlu alebo strave ako takej rozumie každý a každý z nás, či už sme deti alebo seniori 

alebo dospelí ľudia, každý denne niekoľkokrát je. Takže z tohto pohľadu je to veľmi citlivý materiál a 

my sme to aj na komisii odbornej našej, v ktorej pracujem, školskej a sociálnej sme ho preberali, ale 

najhlbšie sa preberal a veľmi podrobne na finančnej komisii a ja som sa teda stotožnila s tým, že tento 

materiál bude predložený v tomto zmysle, lebo, a teraz budem hovoriť z pozície poskytovateľa stravy 

alebo prevádzkovateľa stravy, viete, že niekedy som pracovala v sociálnych službách, kde sú súčasťou 

zariadenia sociálnych služieb bola aj kuchyňa. Prevádzkovanie kuchyne je jeden obrovitánsky problém, 

pretože v prvom rade nie sú ľudia. A na druhej strane je štát so svojimi podmienkami, ktoré vo vzťahu 

k tým poskytovateľom alebo výrobcom jedla dáva také podmienky, ktoré naozaj tí poskytovatelia v 

zásade, pokiaľ nemajú tie podmienky, ktoré potrebujú, tzn. dostatok zamestnancov častokrát ani nevedia 

splniť. Takže je zázrak, že sa nám podarilo nájsť takého dodávateľa, ktorý je tak, ako boli, je uvedené v 

materiáli, je akreditovaným dodávateľom, tzn., že má nie jedného, ale viacerých odborných 

pracovníkov, ktorí garantujú kvalitu stravy, majú desaťročné skúsenosti a poskytujú, teda varia pre 

školské zariadenia, materské školy a základné školy vo viacerých teda základných, materských školách 

a viac ako 10 rokov. Ďalej, že teda majú dostatok zamestnancov, aby dokázali tú kapacitu, ktorú my 

predpokladáme, zabezpečiť. Čo, ja si ani neviem predstaviť, ako, aký to musí byť frmol, aby sa 

zabezpečil nákup, spracovanie, varenie, distribúcia a to všetko v zmysle HCCP, teda projektu, ktorý 

musí mať spracovaný každý takýto poskytovateľ stravy, aby to bolo od dokončenia stravy po výdaj tej 

stravy alebo spotrebovanie, aby tam neuplynuli viac ako 4 hodiny, lebo vtedy tam nastávajú iné procesy. 

Takže je to naozaj veľmi zložitý proces, a to, čo my sme potrebovali, aby zabezpečil takýto dodávateľ 

je, že zabezpečuje stravu pre špecifické skupiny obyvateľstva a špecifické v tom, že zabezpečuje stravu 

pre deti, aj v predškolských zariadeniach, pre školské zariadenia, teda deti od 7 do 15 rokov a potom pre 

dôchodcov, čo je absolútne špecifická skupina, ktorá disponuje okrem toho, že má špecifické potreby a 

iné stravovacie návyky, ako majú ľudia v aktívnom veku, tak okrem toho táto skupina je veľmi kritická 

práve ku stravovaniu. A videli sme to najmä pri dodávaní stravy v Krasňanoch, kde naozaj tí 

dôchodcovia vyjadrovali v mnohých prípadoch veľkú nespokojnosť so stravou, hoci tým pracovníkom, 

ktorí dostávali tú stravu v pracovnom procese, nebol žiaden problém, ale stačilo len to, že si tam nemôžu 

sadnúť a zjesť tú stravu, že to vnímali veľmi zle. Takže, to dôležité, čo od nich potrebujeme je, že musí 

zabezpečiť stravu pre 200 seniorov, z toho pre klientov denného stacionára, pre klientov domácej 

opatrovateľskej služby, kde to budú rozvážať tú stravu. To si neviete predstaviť, aký je to vlastne 

problém. A už len dokončím, pre materské školy a pre základné školy, a to najdôležitejšie je, čo teda 

nevie zabezpečiť súbežne so všetkými podmienkami žiaden prevádzkovateľ, výrobca jedla, aby 

zabezpečoval tú špeciálnu stravu. Táto špeciálna strava je tak náročná aj materiálne, aj na čas prípravy, 

aj na rozvoz a najmä, aby to tí, ktorí to majú, skonzumovali, aby to vnímali ako dobré, že do tohoto sa 

teda nepustí žiaden poskytovateľ súbežne s tými všetkými podmienkami. Takže prepáčte, že som 

prekročila čas. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán poslanec Polakovič, nech sa páči. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Miladka, trošku sa mi zdá, že jak keby každý hovoríme o niečom inom. Ja absolútne rozumiem tvojej 

potrebe nájsť kvalitu pre dôchodcov atď., nikto ju nepopiera. Ale hovoriť niečo, že je zázrak, že sme 

našli dodávateľa? A kde všade sme toho dodávateľa hľadali? Veď, ja sa budem opakovať, tu 

odchádzame od tej základnej pointy, ktorá je a to, že bola dohodnutá, že pôjde verejná obchodná súťaž, 

to bolo niekoľko mesiacov dozadu. Tá súťaž mohla už aj prebehnúť a my sme mohli vedieť, či máme 

aj iného dodávateľa alebo nemáme. A dnes tu počúvam tvrdenia, aj od teba, Miladka, že nikto iný to 

nevie. To sú podľa mňa veľmi silné slová, že nikto iný nevie robiť špeciálnu stravu v Bratislave a myslím 

si, že aj nepravdivé pravdepodobne, ale samozrejme, nevieme to, lebo sme nerobili verejnú obchodnú 

súťaž, stále iba počujeme, že starosta s niekým rokoval, ale nič s ním nevyrokoval. A Miladka, ja 

absolútne súhlasím s tebou, že dôchodci sú veľmi citliví na stravu, veď stretávam sa s nimi pravidelne 

a počúvam to, čo bolo teraz v Slovenskej Grafii. Ale rovnako sú veľmi citliví na cenu za stravnú 

jednotku. A ja sa pýtam, že jak je možné, keď v podstate zadarmo, v podstate zadarmo je 400 EUR, 

prenajmeme našu vybavenú jedáleň dodávateľovi, tak my sme nerokovali o cene za stravnú jednotku a 

ja sa pýtam, je normálne, že ten dodávateľ bude za rovnaké ceny dodávať aj do iných mestských častí 



 

ako nám, keď my sme mu dali v podstate tú jedáleň zadarmo? Veď to by mala byť alfa omega celého 

osobitného zreteľa a ak už tam dávame podmienku, veď to nemá logiku, tá podmienka, že nebude 

zvyšovať, nechá stabilnú cenu, iba keď pôjdu o 5 % nové náklady, ale akú tú stabilnú cenu, v akom 

rozmedzí? Toto by mala byť základná vec, ktorá tu chýba. A práve, keď hovoríme o tých dôchodcoch, 

by tam mala byť tá hlavná vec. Ja, naozaj je pre mňa nepochopiteľné, že ten dodávateľ nám bude dávať 

rovnaké ceny ako tým druhým, keď my sme mu našu jedinú jedáleň takúto dali zadarmo v podstate, 

lebo to je zadarmo. A opakujem, neodbáčajme od témy, nikto nemá problém s kvalitou, každý chce pre 

seniorov to najlepšie, každý chce to najlepšie jedlo. A ja zopakujem pointu, pointa bola, že mala byť 

verejná obchodná súťaž, bola dohodnutá, bolo na ňu dostatok času. Ak by prebehla, vedeli by sme, či 

sú iní dodávatelia alebo nie sú, neprebehla z nejakého dôvodu. A zrazu tu máme osobitný zreteľ, kde 

náš majetok prenajímame zadarmo, v podstate zadarmo, áno, 400 EUR, čiže v podstate zadarmo za ten 

objekt, ktorý to je, bez toho, aby sme si vyrokovali lepšie ceny pre stravnú jednotku, čo je zo základov 

pre každého dôchodcu, ktorého tu máme. Ja tomuto nerozumiem a ja pevne verím, že sa na to pani 

kontrolórka pozrie a ja osobne budem určite zvažovať aj podanie na prokuratúru. Aj keby si tam 

nepomôžem, ale takto nemôžu veci v mestskej časti fungovať, Michal, toto už je za hranicou. A ja 

súhlasím, že my sme tu schvaľovali osobitné zreteli. Pamätáme si na Plickovu, ale to bol veľmi 

strategický majetok, ešte výrazne vyššie ako táto jedáleň. A preto sme chceli mať doloženú zmluvu a 

nakoniec to ani nevyšlo. A nemôžeš tu porovnávať osobitné zreteli, keď, keď predlžujeme nájom 

lekárov na Tbiliskej za trhové ceny, Michal, 20 m na Tbiliskej priestor stojí 180, 200 euro. To dávame 

220 vybavený, s vybavením jedálne za 400. To je zadarmo. A tu sa všetci tvária, ako keby, sa nehnevaj, 

starosta našiel zlatý grál jediného možného dodávateľa, ktorý došiel a spasil nás. Toto je veľmi 

netransparentné. A ja som sa naozaj dlhšie nezapájal do nejakých tvojich rozhodnutí alebo tvojich 

smerovaní, ale dovolím si tvrdiť, že toto už zašlo za hranicu a úplne zbytočne, lebo sme tu sedeli x 

mesiacov dozadu a dohodli sa, že bude súťaž. Keby tá súťaž prebehla a mali by sme podklady, ani pol 

slova by som nepovedal. Ale toto je zlodejina, čo tu je. A kľudne si to tak dovolím nazvať, Michal. A 

neviem si predstaviť, že naozaj by kolega Pilinský, keď bol starosta, by si takéto niečo dovolil. To by 

tu boli blogy a články: starosta - zlodej kamarátovi prihral zadarmo. Neuveriteľné. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán poslanec Pilinský, nech sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem, aby bolo jasné, ja tu nespochybňujem firmu, možno to je fajn firma, šikovná, varia pre ľudí, 

ktorí to majú v živote ťažké. Mne tu len, ja a verím, že to chápeš, starosta, že mne tu ide o to, tak, ako 

bolo aj spomenuté, že proste bola dohodnutá súťaž a teraz, bum, zrazu je, to je všetko ináč. Aj tá suma 

je proste podľa môjho názoru neadekvátne nízka, a preto dávam pozmeňujúci návrh, ktorý znie: v návrhu 

uznesenia sa v prvej odrážke suma 400 EUR za mesiac nahrádza sumou 800 EUR za mesiac. A rovnako 

teda, aby sa na to nezabudlo, bola tu položená otázka aj na pani kontrolórku, aj z mojej strany, aj zo 

strany kolegu Polakoviča, tak by som teda poprosil aj ju o nejaké stanovisko, až keď tu teda tiež boli 

spomenuté tie osobitné zretele, pravdepodobne, bola tam narážka aj na areál Černockého, čo chápem, 

že je úplne iný typ materiálu a iný typ problematiky, ale aj keď to bol osobitný zreteľ, bola súťaž 

projektov, tá súťaž projektov bola predstavená obyvateľom a nakoniec bola utvorená komisia, ktorá 

ladila a cizelovala zmluvu s tým, s tým potencionálnym víťazom a nakoniec teda to bolo odsúhlasené v 

zastupiteľstve osobitným zreteľom. Takže ja to chápem, že to je trošku možno iný, ale keď už tu teda 

boli načaté tie témy, že teda aj v minulosti boli osobitné zretele, áno, boli, ale prebehli trochu inou 

formou ako je toto. Takže môj pozmeňovací návrh odovzdám návrhovej komisii a poprosím stanovisko 

pani kontrolórky. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Čo sa týka osobitného zreteľa, tak keď teda spomínaš LBG arénu, tak LBG aréna bol najprv 

osobitný zreteľ a potom komisia, ktorú si ty menoval, cizelovala zmluvu, keď už bol schválený nájom. 

Tá zmluva bola veľmi nevýhodná v neprospech mestskej časti. Takže ja by som túto tému naozaj 

neotváral, pretože nemá s týmto nič spoločné. Čo sa týka osobitného zreteľu, tak som spomínal, že 

viackrát tu bola diskusia o tom, čo je a čo nie je osobitný zreteľ. Táto vec, keďže je pre sociálne skupiny, 

je tam špeciálna strava, sú tam položky, ktoré, ktoré spadajú pod možnosť osobitného zreteľa, čo sme 

samozrejme preverovali, tak nie je vôbec problematická v tejto veci. Čo sa týka osobitného zreteľu iných 

firiem, tak schválili ste tu v minulosti osobitné zreteli pre kozmetickú firmu, pre kaderníctvo, pre rôzne 

ďalšie služby, ktoré sú komerčné a schválili ste to ako osobitný zreteľ s tým, že máte nejakú pozitívnu 



 

skúsenosť, boli to nájomcovia napr., ktorí tam predtým boli a pod. Je to plne na rozhodnutí 

zastupiteľstva. My sme preverovali všetky možnosti, prieskum trhu sme robili, vyšlo nám tak, ako som 

spomínal, že v prípade, že by bola otvorená súťaž, tak je tam riziko, že vyhrá firma, ktorá by síce sľúbila, 

že zabezpečí všetko, ale potom by to nevedela zabezpečiť v dostatočnej forme alebo kvalite a následne 

by sme museli vypovedať zmluvu, ktorá má polročnú výpovednú atď. a jednoducho tá strava, ktorú 

potrebujeme riešiť, čo sa týka špeciálnej stravy od septembra, čo sa týka stravovania seniorov, keďže 

sami sa sťažujú na súčasnú firmu, ktorá to prevádzkuje, tak takisto čím skôr. A čo sa týka varenia pre 

ďalšie tie skupiny, ktoré sú tam spomenuté, takisto to potrebujeme riešiť. Takže naozaj, zhodnotili sme, 

že je riziko, že v prípade, že by bola súťaž, ktorá by riešila výšku nájmu, tak v tom prípade by tam bolo 

riziko, že môže vyhrať firma, ktorá ponúkne vyšší nájom, ale nebude vedieť to zabezpečiť v dostatočnej 

kvalite alebo v kvantite a tým pádom by sme riešili pol roka, že je problém so stravovaním. Čo sa týka 

tohto prenájmu, tak my sme navrhli sami, aby bolo prenájom aj tejto kuchyne. Tá firma je dostatočne 

veľká na to, že nie je odkázaná na túto kuchyňu, tzn. Je to v podstate iba doplnok s tým, že oni vedia 

zabezpečiť všetky tieto stravy mimo špeciálnej stravy pre tie deti so špeciálnymi potrebami, vedia všetky 

tieto veci zabezpečiť aj v súčasnosti. Jedinú vec, čo nevedia zabezpečiť v súčasnosti v takom rozsahu 

je, sú tie, tá náhrada stravy pre špeciálne stravovanie detí, čo je naozaj veľká pridaná hodnota a na 

základe toho im chceme prenajať túto kuchyňu, kde budú môcť riešiť tú špeciálnu stravu, a nielen pre 

naše deti, ale pre všetky deti, ktoré majú takéto potreby z ich klientov. V súčasnosti sme robili prieskum, 

vychádza to dokopy okolo 50 detí zo všetkých materských a základných škôl, tieto počty sa budú 

zvyšovať. Takže je možné a je to smutné, lebo tie deti majú problémy zdravotné, ale je možné, že do 

budúcna aj prakticky celú kapacitu tejto jedálne, ktorá je maximálne 300, postupne budú využívať práve 

takíto rodičia týchto detí pre stravovanie detí, takže je to hlavný dôvod osobitného. Samozrejme, 

akceptujem, keď niekto má iný názor, myslím si, že si vieme obhájiť. Len sa ohradzujem voči tomu, čo 

tu zaznelo, že to bolo prejednané v nejakej úzkej skupine, vôbec som nejednal so žiadnou úzkou 

skupinou nejakých poslancov, prešlo to riadne dvoma komisiami a miestnou radou, nebolo voči tomuto, 

môžu potvrdiť poslanci nášho klubu, nebolo vôbec žiadne špeciálne sedenie k tejto téme s nejakým 

špeciálnym klubom, prešlo to otvor komisiami, mali ste možnosť sa vyjadriť, keď máte iný názor, ok. 

Ja stojím za tým, že ten, tá pridaná hodnota tej špeciálnej stravy pre tie deti, ktorú, keď sa nám podarí 

zabezpečiť, tak budeme prvá mestská časť, čo bude vedieť zabezpečiť všetkým deťom materských aj 

základných škôl túto špeciálnu stravu, tak stojí za to, aby išla osobitným zreteľom. Keď ma niekto bude 

kvôli tomu volať, že som zlodej a podobne, tak OK, ja s tým viem žiť. Hlavne, keď to bude ten, čo to 

povedal, to s tým nemám najmenší problém, pre mňa je to pozitívna referencia. Pani Štefanidesová, 

nech sa páči. 

Ing. Júlia Štefanidesová (poslankyňa)  

Ďakujem za slovo. Tak ja by som len chcela podotknúť, ako členka školskej rady na základnej škole 

Tbiliská, som tohto roku bola tiež oslovená rodičmi, ako aj pedagogickými pracovníkmi, že majú 

potrebu, aby bola k dispozícii aj špeciálna strava na Základnej škole Tbiliská. Takto som oslovila pani 

riaditeľku Zuzanu Hirschnerovú s dotazom, či teda je možnosť zabezpečiť poskytovanie špeciálnej 

stravy pre diéty na našej Základnej škole a pani riaditeľka ma previedla kuchyňou a ukázala mi, že ich 

kuchyňa proste nemá kapacitné možnosti vôbec priestorové na akékoľvek špeciálne stravovanie, že 

jediná možnosť je zabezpečiť externé dodávanie takejto špeciálnej stravy, pretože tá jedáleň, ktorá je a 

kuchyňa na Základnej škole Tbiliská, je už na hrane kapacity, čo sa týka počtu vydávaných obedov a 

takisto, špeciálna strava si vyžaduje dodržiavanie špeciálnych hygienických opatrení, aby to jedlo vôbec 

neprišlo do kontaktu s nejakými možnosťami sa kontaminovať, napr. s laktózou alebo s lepkom. Je veľa 

detí, ktoré si aj na Základnej škole Tbiliská vyžadujú stravu bezlepkovú a bezlaktózovú, alebo inak 

dietetickú, zároveň aj učitelia majú tieto potreby a Základná škola Tbiliská vôbec nevie poskytnúť takúto 

stravu. Takže aj zo strany pani riaditeľky bol záujem, že ak by bola taká možnosť, tak určite by to bolo 

pre mnohých prínosom. Lebo momentálne v podstate rodičia to riešia tak, že musia deťom nabaliť do 

krabičky špeciálne jedlo a nemajú možnosť tie deti sa stravovať v rámci jedálne. Takže za mňa ten 

dôvod na ten osobitný zreteľ je, pretože táto otázka je akútna a tie deti každý deň potrebujú v podstate 

sa stravovať. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pani Štefánková, nech sa páči. 

Marta Štefánková (poslankyňa)  

Ďakujem za slovo. Ja sa priznávam, že ja som nebola teda na rade, bohužiaľ, som sa nemohla pre 



 

zaneprázdnenosť pracovnú zúčastniť, na, členkou finančnej komisie nie som, takže tam, vlastne tie 

informácie odtiaľ nemám a moja logika, keď môžem teda sa zapojiť s týmto do diskusie je taká, že ja, 

veľmi sa snažím vždy rozmýšľať ekonomicky a chápem na jednej strane, že by sme mali hospodárne 

nakladať s majetkom obce. Že ono to opticky vyzerá, že tých 400 euro je podhodnotená suma za 

nájomné, alebo, tak, že to môže tak vyzerať, ale je to veľmi ako keby ťažké na zváženie. Keď som si 

prečítala všetky tie požiadavky, ktoré my na tú firmu máme, a teda pochopila som dnes až, keďže som 

teda na tých stretnutiach predtým nebola, že skutočne sa ten prieskum urobil a tie firmy sa hľadali. Ja 

som tiež dlhé roky odoberala stravu od dodávateľa ako prevádzkovateľ súkromnej škôlky a viem, ako 

je zložité proste zohnať firmu, ktorá dodáva aj tie alternatívne, vlastne tie bezlepkové, bezlaktózové a 

všetky vlastne stravy a keď sa to ešte skombinuje aj s tou stravou pre seniorov, tak sú tie požiadavky 

skutočne veľmi špecifické. A keď vyhlásime verejnú obchodnú súťaž, vyhrá cena, hej? Že proste tak to 

je. Čiže dokážem si predstaviť, že toto je tak špecifický prípad, že to dáva zmysel, ten osobitný zreteľ. 

Chápem, že je to skutočne ako veľmi na zváženie a vidím a verím tomu, že robíme maximum pre to, 

aby sme nad tým fakt uvažovali, že dostávame od vás teda odpovede na tie naše otázky. Ja by som sa 

teda ešte s dovolením spýtala, či, lebo tým, že nemáme zatiaľ teraz zmluvu, že či je dohodnutá alebo či 

je nejakým spôsobom ošetrené, či sa to vôbec dá, tá cena, za ktorú oni to potom budú dodávať, hej? 

Chápem, že sa to aj v čase bude meniť v rámci nárastu cien a tak, ale to ste určite tiež riešili, 

predpokladám, keďže tam máme tú stravu, za ktorú tí seniori to odoberajú atď. Takže toto je moja 

otázka. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Čo sa týka materských škôl, tak tam je to nanormované, tzn. sú počty, čo sú aj, že priplácajú 

rodičia, to je dané, tá cena. Tzn., keď to budú mať materské školy, je tá cena, neviem teraz hlavy, ale to 

jednoducho, čo teraz platia všetky deti u nás v materskej škole. Koľko? 4 eurá? To je, to sú tie deti, tak 

isto v materských školách, ale sú 4 eurá, že tam je aj tá desiata, olovrant a pod. Toto vedia riešiť, to je 

tá istá cena. Čo sa týka seniorov, tak isto tá istá cena, tzn. ten doplatok budú mať taký istý ako doteraz 

a my budeme doplácať toľko isto, čo doteraz, tam sa nič nemení. A čo sa týka tej špeciálnej stravy, tak 

ako som už viackrát spomínal, jeden z dôvodov, prečo to chceme dať osobitným zreteľom aj teda za 

takýto nájom je ten, že garantujú, v zmluve bude zakotvené, že bez ohľadu na počet stravníkov budú 

garantovať totožnú cenu ako tie deti, čo platia teraz bežné jedlo. Tá strava, jednoducho, keď si to dáte, 

aj keď sa bavíte s tými rodičmi, tak vám vedia povedať, že ona je väčšinou o 2 - 3 eurá drahšia, keď to 

musia riešiť špeciálne. Takže tým pádom v podstate počet detí krát táto suma, to bude to, čo budú oni 

ako keby platiť táto firma alebo teda budú mať o to nižší, nižší zisk a to sme premietli do toho 

navrhnutého nájmu. Pretože tá suma, áno, nedá sa presne vyrátať, lebo teraz je to 50 detí, o rok to môže 

byť, my budeme radi, keď ich bude 0, hej? Ale nebude ich nikdy 0, vždy ich bude skôr viacej, tým 

pádom tá suma, ktorá je, tak ten rozdiel bude vždycky nejaký, hej? Nevieme ho, nevieme ho prerátať na 

presné eurá, ale keďže je to suma za každý deň celý školský rok v súčasnosti 50, približne 50 detí, tak 

si viete vyrátať, že sa to iba mesačne, je to x stoviek eur, čo je v podstate ten rozdiel na túto stravu. 

Takže preto sme to takto navrhli. Samozrejme, ide do rizika aj táto firma, pretože keď ten počet detí, 

my sme im, my sme urobili ten prieskum, vedia ten súčasný stav, ale keď sa ten počet bude výraznejšie 

zvyšovať, tak jednoducho o to budú mať väčšie náklady, ktoré nebudú mať preplatené ten rozdiel. Takže 

to sa nedá samozrejme dopredu povedať, koľko to bude. My predpokladáme, že keďže do toho 

prieskumu sa zapojili rodičia, viete ako to býva s prieskumami, nie všetci odpovedia atď. Takže keď sa 

to rozbehne, tak je možné, že tých rodičov už budúci školský rok bude viac ako tých 50. Takže takto je 

to nastavené. 

Marta Štefánková (poslankyňa)  

Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Pán poslanec Pajdlhauser, nech sa páči. 

Ing. Róbert Pajdlhauser (poslanec)  

Samozrejme, rešpektujem názory našich kolegov. Tie vyjednávania neboli jednoduché, jednalo sa o to, 

že viacerí poskytovatelia v prvom rade chceli dodávať stravu a nie riešiť jedáleň. Naším cieľom bolo 

udržať tú jedáleň a tú kuchyňu v činnosti. Tá jedáleň bola nová a mala hodnotu, Peter, možno vtedy, 

keď si otváral denný stacionár, aj to tam nebolo vymenené všetko. Dneska to, čo bude potrebovať na tú 

špeciálnu výrobu, v podstate si prevádzkovateľ donesie sám. Takže to bolo k tomu. A hovorím to, že 

naším cieľom bolo udržať tú jedáleň v živote, aj tú kuchyňu, ktorá tam je. Druhá vec, všetci dobre viete, 



 

že akonáhle vám ako podnikateľovi vstupuje nejaký náklad, tak ten náklad chcete preniesť do ceny 

produktu. A o tom aj bolo to, že v prvom rade chceme obsluhovať skupinu seniorov a detí, čo sú citlivé 

skupiny, a preto akékoľvek zvyšovanie ceny v danej veci by buď prinášalo vyššiu cenu produktu alebo 

nižšiu kvalitu. To bola celá tá diskusia. On sa stotožnil v podstate s nami platnými cenníkmi, ktoré máme 

v rámci poskytovania dotácií, čo máme v našich dokumentoch a týmto smerom sme išli. Boli firmy, 

ktoré proste tú kuchyňu chceli len možno formálne, ale aby dovážali z iných externých svojich výrob 

jedlo k nám. Zápasíme tu s personálnymi problémami, kuchárky nám vymierajú, ostávajú na 

dlhodobých PN-kách alebo odchádzajú do dôchodku a počet tých jedál, ktoré potrebujeme zabezpečiť, 

je ďaleko vyšší, než je kapacita spomínanej kuchyne. Takže chceli sme kvalitu za cenu, ktorú boli 

poskytované v súčasnosti a chceli sme udržať pri živote tú jedáleň a kuchyňu. To je všetko z mojej 

strany. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán poslanec Pilinský s faktickou. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem ešte raz. Ja nespochybňujem zámer, ja to beriem, aj tomu, aj rozumiem. Ja spochybňujem, 

nepozdáva sa mi ten spôsob. To je všetko z mojej strany. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pani kontrolórka, nech sa páči. 

Ing. Ingrid Vanerková (hlavná kontrolórka)  

Ďakujem. Čo sa týka osobitného zreteľa, využíva sa tam odkaz na poskytovanie  verejných služieb v 

sociálnych, školských a zdravotníckych a tam problémy ja vôbec nevidím. Môžem, alebo teda urobím 

tú vec a požiadam, aby mi boli predložené teda podklady, na základe ktorých robili prieskum trhu, kde 

budem vedieť spracovať nejaké parametre, podľa ktorých bude jasnejšie možno sa rozhodnúť alebo teda 

potvrdiť si, či to rozhodnutie o tej cene 400 euro je správne, alebo je to veľmi podhodnotené. Ak by sme 

vychádzali z cien, ktoré sú v zásadách, tak a išli by sme striktne na meter štvorcový, určite tá cena je 

niekde okolo 30 %. Takže, keď budeme pozerať čiste matematikou, ako kontrolór by som mala pozerať 

čiste matematikou, áno, je to podhodnotené. Keď budem zohľadňovať zákonom umožnené 

poskytovanie služby vo verejnom záujme, je to na vážkach, čo dostane tú váhu viac a čo nie. Takže po 

predložení, po získaní dokladov a spracovaní materiálu vás budem písomne informovať. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, ja by som ešte raz spomenul to, že jednoducho garantujú tú cenu pre tie bezlepkové a ďalšie 

deti, ja som si to hodil iba do kalkulačky, keď priemerná cena, čo sme pozerali na trhu týchto 

bezlepkových špeciálnych stráv je o 1,50 - 2 eurá drahšia ako bežná x 50 detí x 20 dní v mesiaci 

školských je 2 000 EUR, tzn. to je suma, čo je v podstate to, čo je práve tá pridaná hodnota, čo sa tu 

snažíme vysvetliť. V zmluve, aj v tejto dôvodovej správe, aj v tom návrhu je, že jednoducho budú 

garantovať rovnakú cenu pre všetky deti. Samozrejme, my sme sedeli s rodičmi, niektorými rodičmi, 

tieto podnety sú tu, chodia roky, tí rodičia sú ochotní platiť aj vyššiu sumu za to jedlo, ale nám to pripadá 

trochu nefér, keďže tie deti majú tieto problémy, že by jednoducho museli rodičia doplácať vyššiu 

špeciálnu sumu, takže preto sme to dali do tohto a samozrejme, môžete povedať, že nebude tých detí 

50, ale 48 a podobne. To my nevieme, môže ich byť aj 100 o 2 roky. My podľa toho budeme vedieť 

vyrátať podľa tej sumy presnú sumu, čo de facto je, o čo má znížený ten nájom. Takže naozaj sa tu 

bavíme o sumách, ktoré, ktoré nevieme teraz presne povedať, ale hovorím, že keď som to iba takto 

nahádzal do kalkulačky, tak to vychádza pri 2 eurách na jedlo naviac, vychádza 2 000 EUR, keby bolo 

euro na jedlo, tak je to 1000 eur a môžeme sa takto baviť. Takže berieme to, že je to naozaj veľká pridaná 

hodnota a nechceme tých rodičov špeciálne spoplatňovať a zvyšovať im cenu jedla za to, že ich deti 

majú takéto problémy, takže verím tomu, že to ocenia. Pán Pilinský s faktickou, nech sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem, ja ďakujem pani kontrolórke. Mňa skutočne viac zaujíma skôr tá etickosť a tá transparentnosť 

tohoto celého procesu, ako tá samotná akože právna stránka. Ja predpokladám, že asi to je právne možné, 

keď úrad, ktorý má odborných pracovníkov, také niečo pripravil a spracoval. Mňa skôr, hovorím, 

zaujímala tá, tá transparentnosť a tá etickosť. A tak trochu na odľahčenie starostu, ono to, že garantovali, 

že akože budú mať rovnakú cenu, sa dá dosiahnuť aj tak, že zdvihnú tú cenu za to obyčajné jedlo. Takže, 

ale tak verím, že, že k tomu, k takémuto kroku nepríde. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

To by sme museli zdvihnúť jedlo v celej Rači, pretože všetky deti platia rovnakú sumu aj v materských 



 

aj základných školách. Takže to v podstate áno, môže sa zvyšovať cena, ale to je na vašom rozhodnutí 

a poplatok rodičom atď. viete, ako to funguje, takže nie sú špeciálne ceny. Pán Polakovič, nech sa páči. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Úplne súhlasím, čo hovorili aj kolegynky, špeciálna strava je strašne dôležitá a pevne verím, že ju 

zabezpečíme všade. Tento proces, ktorý bol ale zvolený, pre mňa v poriadku nebol, ale keď pani 

kontrolórka teda by dala dokopy aspoň podklady, že ktoré firmy sa oslovovali, či sa oslovovali firmy 

rovnakej úrovne, lebo napr. Bivio je niečo úplne iné ako spoločnosť, ktorá dovážala a tak. Čiže nejaký 

ten proces zmapovať a potom ho nejak dať. Ďakujem pekne. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Groch, nech sa páči. 

Ing. Vladimír Groch (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ako som, ako bolo upozornené, som nový poslancom, ale aj tak mám taký pocit déja 

vu, že ako pri Základnej škole Plickova, že tu sa hľadajú dôvody, ako veci potopiť, ako ich neposunúť 

ďalej. Je to úplne absurdné z pohľadu toho, že máme komisie, ktoré fungujú, vyjadrili sa k tomu sociálna 

komisia, finančná komisia, rada. Ja neviem, kto tu hovorí o nejakom netransparentnom procese? Asi ste 

nechodili do práce, alebo ste nemali záujem sa venovať týmto veciam a prebudili ste sa na zastupiteľstve 

s touto témou. Takže ja by som v tomto rád sa uchádzal, aj všetkých poslancov v tomto zastupiteľstve, 

aby sme tento zámer podporili, aby seniori a rodičia mali kvalitnú stravu, aby sme ju mohli zabezpečiť. 

Považujem to za veľmi dôležitý zámer hodný osobitného zreteľa a nemám k tomu viac čo dodať. 

Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

S faktickou, pán Polakovič na pána Grocha, nech sa páči. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ja len musím reagovať, pán Groch, lebo spomínate Plickovu a proces, pri ktorom ste ani nebol, ja som 

Vás nepostrehol ani ako občan, že by ste chodili vtedy na nejaké zasadnutia atď. Takže vyjadrujete sa k 

veciam, o ktorých nič neviete a ja musím povedať, že ak to považujete za hľadanie dôvodov, ja si 

myslím, že to bolo jedno z najlepších račianskych rozhodnutí, ktoré sa urobilo a dnes vidíme výsledok. 

Takže, a to ja teraz, aby som neurazil starostu alebo niekoho, nehovorím, že moja zásluha je Plickova 

škola, ale ten, celá. Ale ten celý proces, ktorý prebiehal, že sme osobitný zreteľ neschválili bez toho, 

aby sme videli zmluvu, pán Groch, že sme si tú zmluvu študovali, že sme o tom rokovali, to všetko 

vyústilo k tomu, že dnes tu máme obecnú školu, ktorú vidíte. Len preto, že sme sa zaujímali, pán Groch. 

A Vy, ktorý ste vtedy sa ešte o komunálnu politiku ani nezaujímal a pri tomto procese Plickovej ste 

neboli, možno tak cez facebook ste to sledovali, tak k tomu sa prosím nevyjadrujte a hlavne, keď vidíte 

výsledok toho. Lebo však dobre viete, že to hľadanie dôvodov vyústilo k tomu, že sme ako poslanci 

odmietli schválenie prenájmu. A následne teda aj úrad začal pracovať na tom, že tá celá škola je obecná, 

ak teda viete, ako to prebiehalo. Takže to hľadanie dôvodov malo veľmi dobrý zmysel a hlavne veľmi 

dobré finále. Takže to len toľko k tomu. A keď hovoríte o tej komisii, ešte mám 15 sekúnd a o 

transparentnosti, pán Groch. Veď máte väčšinu v tej komisii, aj v rade máte väčšinu. O čom sa 

rozprávame? Veď si schválite, čo chcete. Nebolo to, nie je to prvýkrát, druhýkrát, ani tretíkrát. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Pán Pilinský, s faktickou, nech sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Tiež by som odporučil kolegovi, že mlčať je niekedy zlato, pretože skutočne, čo sa týka 

Plickovej, tak ako klobúk dole pred vedením, potom, jak sa naštartoval celý proces, zohnali sa financie, 

eurofondy, ale nebyť tých poslancov, ktorí zablokovali prakticky na 30 rokov prenájom súkromnému 

developerovi, ktorý vznikol mesiac predtým, ako tá zmluva bola postavená zastupiteľstvu, tak dodnes 

by sme túto školu nemali, pretože ten súkromný investor dodnes tú školu nepostavil, mal viacero 

zámerov, z Grobu odišiel, myslím, že nakoniec ani v tej Petržalke ju nepostavil. Takže keď sem takéto 

niečo veľkohubé vyhlásiť, tak treba mať informácie zo správneho miesta. A ešte, ešte tiež si myslím, aj 

tá poznámka ohľadne toho, že nikto nebol v práci nebola na mieste, pretože ja síce nie som členom rady, 

ale myslím, že tá rada sa menila, jej zasadnutie, termín sa menil na poslednú chvíľu. Takže máme asi aj 

viacerí svoje iné programy a nie sme na špagátiku, tak ako sa proste, niekedy to proste nevyjde, hej? 

Takže zase výstrel vedľa a úplne, úplne zbytočný. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Keďže sa tu stále otvára Plickova, tak uvediem to na pravú mieru. Po rokovaní s investorom 



 

bolo aj viacej sedení s poslancami a poslanci boli informovaní v novembri 2019, že potrebujem do konca 

januára rozhodnutie, či ideme do obecnej školy Plickova alebo nie, s tým, že keď boli 3 mimoriadne 

zastupiteľstvá, boli informovaní o tom, že keď sa neschváli prenájom Felixu, tak automaticky ideme 

robiť kompletne obecnú školu, o čom boli viackrát informovaní, je to na záznamoch, s tým, že keďže 

túto školu neschváli, tak my sme robili všetky kroky pre to, aby sa stihlo stavebné povolenie v termíne, 

ktoré malo byť do konca júna 2020, ktorá bola vtedy nastavená výzva, to, že výzva bola až o rok neskôr 

na eurofondy, to nikto nevedel, takže bol tam tento deadline. Čo sa týka poslancov, ktorých spomínate, 

tak prečítam to uznesenie, ktoré sa nikdy neplnilo, okrem prvého bodu. Prvý bod bol plnený bez ohľadu 

na to uznesenie, t. j. žiada starostu o podanie žiadosti na vydanie stavebného povolenia na prístavby 

Základnej škole Tbiliská, keďže sme vtedy už mali stavebné projekty, ktoré stáli viac ako 80 000, tak je 

logické, že sme ich podali, tieto žiadosti o prístavby k Základnej škole Tbiliská. Tieto prístavby sú stále 

právoplatné, predlžujeme ich každé 2 roky s tým, že druhú prístavbu sme prerobili na materskú školu, 

ktorú takisto predlžujeme každé 2 roky, predĺženie toho stavebného povolenia, takže bod a bol splnený. 

Bod b) žiada starostlivosť zabezpečím vyhotovenia stavebno-technického posudku na posúdenie 

kompletného, komplexného technického stavu budovy na Plickovej a následne po vypracovaní posudku 

vypísanie verejnej obchodnej súťaže PDP, pre potreby rekonštrukcie Základnej školy Plickova. Tento 

posudok stavebno-technický nebol nikdy vypracovaný automaticky, ako som spomínal, na 

zastupiteľstve v januári 2020 sme začali obstarávať verejným obstarávaním projektovú dokumentáciu s 

tým, že na financie na túto dokumentáciu neschválilo toto uznesenie, ale schválilo ho zastupiteľstvo 

predtým na rokovaní, kedy som autoremedúrou navýšil projektové dokumentácie v rozpočte kapitálové 

výdavky 200 000 ešte pred hlasovaním o škole Felix. A potom c) žiada starostu o vypísanie verejnej 

obchodnej súťaže za účelom získania investorov na rekonštrukciu a prevádzku telocvične na Plickovej. 

Má byť zostavená špeciálna komisia. Toto vo takisto nikdy sa neuskutočnilo, súkromná investor, ani 

žiadny prenájom telocvične nebol, takže to nikdy nebolo splnené. A tak isto, bod d) žiada starostu na 

účely presunúť finančné prostriedky, nebolo tu dané, aká suma a bolo to úplne bezpredmetné, lebo tie 

finančné prostriedky boli 2 týždne už predtým presunuté. Takže rozširovať toto Urban Legend, že 

nejaké, nejaké uznesenie zastupiteľstva z januára riešilo Felix alebo Plickovú, je nezmysel. Jediné, čo 

som potreboval, čo ste dostali všetci vtedajší poslanci x krát informáciu, bolo to, že Felix áno? Nie? 

Keď nie, ideme robiť kompletne obecnú školu. Táto vec, ste ju riešili 3 mesiace, takže otázka bola jasná, 

potreboval som vedieť iba áno, nie a tak isto sme to aj tak robili. Takže tvrdiť, že niekto, keď zrušil 

Felix, že rieši obecnú, boli 2 alternatívy, celé 2 mesiace alebo 3 od novembra 2019 zastupiteľstvo vedelo 

o týchto dvoch alternatívach. Čo sa týka dôvodu, prečo sme riešili, môžem samozrejme hovoriť, koľko 

uznám za vhodné ako predkladateľ materiálu, pán poslanec, ja som predkladateľ materiálu, takže ja 

môžem, vy môžete hovoriť, koľko chcete. Pán poslanec, ja to nečítam, ja hovorím tak, ako to bolo, 

pretože to bolo zložitejšie, ako Vy tvrdíte. Čo sa týka toho, prečo sme hľadali súkromného investora, 

bol jeden z dôvodov to, že pán poslanec Polakovič v júni 2019 ako jediný navrhoval, že to máme dať 

celé súkromnému investorovi. Z toho dôvodu sme hľadali nejakú strednú cestu, keďže pani vicestarostka 

Plavuchová Antalová chcela kompletne obecnú školu, riešili sme všetky alternatívy, riziká aj do 

budúcnosti v rámci financovania prevádzky školy, naplnenosti školy. Z toho dôvodu sme hľadali 

riešenie po na pol. Toto riešenie bolo odsúhlasené zastupiteľstvom aj komisiami, na základe toho sa to 

riešilo týmto spôsobom, takže naozaj riešiť tu vec, ktorá bola daná zastupiteľstvom, je naozaj smiešne 

a stále to tu vyťahovať, už naozaj, dokedy sa budeme o tom baviť, kým táto vaša alternatívna pravda sa 

nestane realitou alebo dokedy? Lebo tá realita je iba jedna, takže ja sa naozaj ohradzujem voči tomu, že 

niekto bude tvrdiť, že zachraňoval Plickovu alebo niečo podobné. Ten projekt riešilo veľa ľudí, bol 

veľmi náročný, do dneska sa ešte rieši. A naozaj tvrdiť, že zrušením Felixu sa zachránila, mali ste vy 

rozhodnúť, áno, nie, 3 mesiace sa to riešilo, takže ja v tom nevidím vôbec žiadny problém, takže naozaj, 

to uznesenie, čo ste vtedy schválili, je úplne bezpredmetné, ani sa neplnilo vôbec v žiadnom prakticky 

bode, takže to je úplne bezpredmetné. Pán Polakovič, nech sa páči, môžete svoju verziu. Ale realita je 

vždy iba jedna. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ja len rýchlo fakticky, pán starosta, Vy sa stále točíte v kruhu nekonečnom a to je ako kebyže... Nemá 

to konca a ja hovorím, že... 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán poslanec, Vy sa stále točíte, lebo Vy tu tvrdíte niečo, čo je nezmysel. 



 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ale nezačnite 25 minút, pán starosta, prosím Vás, kľudne reagujte, mne to nevadí, len na 5 minút, aby 

to malo hlavu - pätu celé. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán poslanec, záznam, kde ste mi vulgárne hovoril, že som zlodej a neviem čo, v predošlom, ja som 

povedal. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ja som povedal, že to je zlodejina, pán starosta, no. Áno. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Áno, áno, takže ten bol v poriadku, ale hovorím, že pán poslanec, tá realita, prečítajte si to uznesenie. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Prosím Vás, stopnite mi len čas, lebo... 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Prečítajte si to uznesenie, čo ste si schválili. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Stopnite mi len čas. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ináč, Vy všetky fakticky ste už v rozpore s rokovacím poriadkom, ale v poriadku. Pán Pilinský, nech sa 

páči. 

Ja ho tu nevypínam. Môžete sa ešte raz prihlásiť? 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ja len chcem povedať, že nerozumiem tomu, teraz tomu tvojmu exkurzu do histórie Plickova. Nikto z 

nás tú Plickovu neotvoril, to otvoril pán, pán Groch, hej? Takže a keďže bola pravda, že teda pri tom 

nebol, tak tu padla informácia, že nebyť toho, že sa to, keby sa to prenajalo Felixu ako súkromná škola 

a polku mal zrekonštruovať pre mestskú časť, mimochodom, polka z tej polky sa musela zbúrať kvôli 

statike, tak, tak ten Felix dodnes by tú školu postavenú nemal. O tomto proste celé bolo. Ja nerozumiem, 

prečo tu rozoberáš nejaké uznesenie, ako to je proste fakt! Keby vtedy poslanci odsúhlasili na 30 rokov 

prenájom Felixu, tak buď je tu súkromná škola, čomu ja neverím alebo tu dodnes nie je nič, čo si myslím, 

že je viac ako pravdepodobné. Takže, ale hovorím, toto s tým nesúvisí, nechápem, prečo tu teraz 10 

minút tým, tým zabíjame. Teraz bude reagovať Jano na tie tvoje slová, niekedy proste veci nechaj prejsť, 

nemusíš na všetko reagovať. Ďakujem. Ja len teda pripomínam, že som dal pozmeňovací návrh, tak, aby 

sa, keď už teraz sa teraz bavíme o Plickovej, aby sme náhodou na to nezabudli, ale tam vidím dvoch 

profíkov, takže tí na to určite nezabudnú. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem, pán Polakovič, nech sa páči. 

PhDr. Ján Polakovič (poslanec)  

Ja len naozaj rýchlo a stručne. Pán starosta, nikto tú Plickovu neotváral, pán Plickovu otvoril Groch. 

Povedal, že sme urobili chybu a hľadali dôvody, ako niečo neurobiť, ja som mu len vysvetlil to, že čo 

sme urobili podľa mňa bolo správne a prečo to bolo správne. Prízvukoval som, pán starosta, že si tu 

nechcem uberať všetko, že vďaka mne je Plickova. Veď som to prízvukoval, pán starosta. Áno, mestská 

časť urobila a my sme neargumentovali tým uznesením, ktoré ste tu čítali, čo asi nosíte vo vrecku vždy, 

keď stretnete Polakoviča, či náhodou nevytiahne Plickovu alebo ja neviem. My sme povedali jedinú 

vec, že tým, že sme nakoniec neschválili prenájom Felixu, tak sa otvorila cesta k tomu urobiť obecnú 

školu a áno, úrad urobil všetko a všetko pre to a správne, aby sa to podarilo. Klobúk dole. Ale 

neodvoláme sa na žiadne uznesenie. Ale veď si pamätáme, pán starosta, Vy ste presadzovali podporenie, 

však to je na videu, niekoľkokrát, ešte na konci ste vyzvali, aby sme podporili zmluvu s Felixom. My 

sme to neurobili, aj napriek tlaku, a tým sme otvorili cestu, áno, Vám, Vám sme dali ten smer, áno, aj 

keď ste už predtým začali o tom rozprávať, že buď to bude tak alebo tak, ale vďaka tomu neschváleniu 

ste Vy začali robiť obecnú školu, urobili ste ju. Gratulujem, je perfektná. To je všetko, pán starosta. Ja 

som tú Plickovu neotváral, takže kľudne povedzte ostatným poslancom, nech ju neotvárajú. Pre mňa je 

to uzavretá téma, ja som veľmi rád, že tú školu máme a to je všetko. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Keďže som predkladateľ tohto materiálu, tak mojím záverečným slovom je to, že oceňujem 

vecný návrh pána poslanca Pilinského na navýšenie tej sumy. To bolo práve to, čo preto bol ten návrh 

v komisiách, kde mohli komisie, rada navrhnúť. Nikto nenavrhol, keďže to navrhol pán Pilinský, tak v 



 

prípade, že nám zaňho zastupiteľstvo zahlasuje, tak samozrejme budeme rokovať s touto spoločnosťou, 

či je ochotná zaplatiť tú sumu vyššiu. Je to normálne návrh, takže o tomto má byť tieto návrhy, že keď 

chcete navrhnúť vyššie, tak dajte návrh, pán poslanec dal, takže poprosím, my nemáme problém 

samozrejme, rokovať o vyššom návrhu s touto firmou, takže keď schválite tých 800 EUR, tak mestská 

časť bude mať vyššiu sumu z toho, keď bude súhlasiť. Keď nie, tak jednoducho budeme musieť znova 

túto tému otvoriť v budúcom zastupiteľstve. Takže je to na vás. Ale v princípe sa, samozrejme, 

nebránime, keď tá suma bude vyššia. Ide o to, či sa bude brániť alebo nebude brániť tá druhá strana, ale 

je to samozrejme vaše právo a plne akceptujem, keď schválite tých 800 EUR, odhlasujete návrh pána 

poslanca a budeme teda rokovať s touto vyššou sumou. Keď sa podarí, tak je to fajn. Áno, áno. A keďže 

je to osobitný zreteľ, tak je potrebné 9 poslancov aby hlasovalo za tento návrh. Za návrh pána poslanca 

Pilinského, polovica. Tiež. Ale to je pozmeňovací a potom ešte o celom. Áno, áno. Pán poslancov návrh 

stačí nadpolovičná a potom by sa hlasovalo návrhu ako celku a tam je potrebné 9. Takže, takže je to na 

vás, ale ja akceptujem ten návrh, takže ja z neho nevidím problém, len hovorím, že my sme tú sumu 

nejak navrhli, rátali sme s tým, že v prípade, že komisie navrhnú nejakú inú, vyššiu, tak sa schváli vyššia 

alebo nejaká iná, to je na vás, takže, takže ukončujem diskusiu. Poprosím návrhovú komisiu prečítať 

pozmeňovací návrh pána poslanca Pilinského. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

Pozmeňujúci návrh poslanca Mgr. Petra Pilinského: K materiálu (bodu programu): bod 8 – Návrh 

na prenájom nebytových priestorov so súpisným č. 7502 nachádzajúca sa na Plickovej ulici č. 18 

(bývalá jedáleň) v Bratislave, ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle zmysle § 9aa ods. 2 písm. 

e) zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov: 

 

Zmenu v texte: zmenu v:  prvej odrážke sa suma v prvej odrážke mení zo 400,- eur na 800,- eur 

 

Hlasovanie č. 8                                          UZN 243/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 8 0 5 0 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

prenájom nehnuteľného majetku pre PINO Group s.r.o., Kadnárova 99, Bratislava – mestská časť Rača 

831 51, IČO: 44 013 131, ako prípad hodný osobitného zreteľa, v zmysle § 9aa ods. 2 písm. e) zákona 

SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov a v súlade so Zásadami hospodárenia 

s vlastným majetkom mestskej časti Bratislava-Rača a s majetkom zvereným do správy mestskej časti 

Bratislava-Rača, z dôvodu prenájmu časti stavby – nebytových prevádzkových priestorov vývarovne s 

jedálnou o výmere spolu 225 m2 a rozvozom stravy na poskytovanie služieb dodávky a prípravy 

celodennej stravy spočívajúcej v každodennej príprave a dodávke celodennej stravy do zariadení 

prenajímateľa (vrátane prázdnin), pričom musí byť vhodným a primeraným striedaním mäsitých, 

vegetariánskych a diétnych jedál zabezpečená pestrosť a vyváženosť stravy za týchto navrhovaných 

podmienok: 

- cena nájmu: 800,00 eur/predmet nájmu/mesiac, 

- úhrada prevádzkových nákladov za energie a služby spojené s užívaním priestorov, 

- výmera: 225 m2, 

- doba nájmu: neurčitá s výpovednou lehotou 6 mesiacov, 

- účel nájmu: poskytovanie stravy pre seniorov, deti 3 materských škôl zriadených MČ, náhrady stravy 

pre ZŠ a MŠ zriadených MČ. 

 

 

 

Hlasovanie č. 9                                          UZN 244/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 



 

13 9 0 3 1 

 

9.  Návrh na prevod nehnuteľného majetku, pozemku parc. č. 17332/39, k.ú. Rača, v zmysle § 9a 

ods. 15 písm. b) zákona o majetku obcí (pozemok pod garážou Hagarova) 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

s c h v a ľ u j e 

prevod nehnuteľného majetku, pozemku registra C KN parc. č. 17332/39 vo výmere 19 m2, druh 

pozemku: zastavaná plocha a nádvorie, zapísaného na LV č. 65, k.ú. Rača a spoluvlastnícky podiel 

vyjadrený zlomkom k celku o veľkosti 1/16 na priľahlom pozemku registra C KN parc. č. 17332/75, 

druh pozemku: zastavaná plocha nádvorie, o celkovej výmere 180 m2, zapísaný na LV č. 10850, k.ú. 

Rača v prospech Ing. Pavla Krajčíka, bytom Farského 16, 851 01 Bratislava, spolu za celkovú kúpnu 

cenu 4 871,13 EUR, v zmysle § 9a ods. 15 písm. b) zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov za týchto podmienok: 

- vydanie bezdôvodného obohatenia za obdobie užívania pozemkov bez právneho vzťahu najneskôr pri 

podpise kúpnej zmluvy, 

 - kúpna zmluva bude podpísaná do 31.08.2024, 

 - kúpna cena bude uhradená do 30 dní od podpisu kúpnej zmluvy, 

V prípade, že kúpna zmluva nebude podpísaná do 31.08.2024, toto uznesenie stratí platnosť. 

 

Hlasovanie č. 10                                         UZN 245/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

10.  Návrh na prenájom nebytových priestorov obchodnou verejnou súťažou (ZS Tbiliská, KS 

Žarnovická) 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

s c h v a ľ u j e 

 

1. prenájom nehnuteľného majetku: a) nebytových priestorov, miestností č. 244 a 245 o výmere 18,02 

m2 a 1/2 prislúchajúcej spoločnej miestnosti č. 243 o výmere 18,56 m2, nachádzajúcich sa na 1. 

poschodí, v trakte B Zdravotného strediska na Tbiliskej ulici č. 6 v Bratislave-Rači o celkovej 

podlahovej výmere 36,58 m2; b) nebytových priestorov, 3 miestností – číslo miestnosti 125, 104 a ½ 

zamurovanej pôvodnej chodby, spolu o výmere 29,49 m2 nachádzajúcich sa na prízemí v Zdravotnom 

stredisku na Tbiliskej ul. č. 6 v Bratislave-Rači, stavba zdravotného strediska so súpisným č. III.7711 

zapísaná na LV č. 1248, postavená na pozemku registra C KN parc. č. 475/3, k.ú. Rača; c) nebytových 

priestorov – miestnosti o výmere 17,85 m2 na 1. poschodí v kultúrnom stredisku na Žarnovickej ul. č. 7 

v Bratislave-Rači, stavba kultúrneho strediska so súpisným č. III.9582, postavená na pozemku registra 

C KN parc. č. 513/19, zapísané na LV č. 1, k.ú. Rača, vedený Okresným úradom Bratislava, katastrálny 

odbor, formou obchodnej verejnej súťaže v súlade s §9a ods. 1 písm. a) a nasl. zákona SNR č. 138/1991 

Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, a podľa § 281 až 288 zákona č. 513/1991 Zb. 

Obchodný zákonník; 

2. podmienky obchodnej verejnej súťaže na: 



 

a) nebytové priestory v zdravotnom stredisku Tbiliská 6 v Bratislave-Rači, miestnosti č. 244 a 245 o 

výmere 18,02 m2 a 1/2 prislúchajúcej spoločnej miestnosti č. 243 o výmere 18,56 m2, nachádzajúce sa 

na 1. poschodí, v trakte B Zdravotného strediska na Tbiliskej ulici č. 6 o celkovej podlahovej výmere 

36,58 m2:  

-  minimálna výška nájomného ktorú musí účastník obchodnej verejnej súťaže ponúknuť: 67,00 EUR/ 

m2/rok za nebytové priestory, 52,00 EUR/ m2/rok za spoločné priestory, 

-   úhrada prevádzkových nákladov spojených s užívaním nebytového priestoru,  

- účel nájmu: poskytovanie zdravotnej starostlivosti, zdravotníckych služieb, príp. iná zdravotnícka 

činnosť poskytovaná nájomcom v predmete nájmu, výroba, oprava, úprava zdravotníckych pomôcok, - 

doba nájmu: neurčitá. 

b) nebytové priestory v zdravotnom stredisku Tbiliská 6 v Bratislave-Rači, 3 miestnosti – číslo 

miestnosti 125, 104 a ½ zamurovanej pôvodnej chodby, spolu o výmere 29,49 m2 nachádzajúce sa na 

prízemí v Zdravotnom stredisku na Tbiliskej ul. č. 6: 

-   minimálna výška nájomného ktorú musí účastník obchodnej verejnej súťaže ponúknuť: 67,00 EUR/ 

m2/rok za nebytové priestory, 

-   úhrada prevádzkových nákladov spojených s užívaním nebytového priestoru,  

-   účel nájmu: prevádzkovanie bufetu,  

-   doba nájmu: neurčitá. 

c) nebytové priestory v kultúrnom stredisku na Žarnovickej ul. č. 7 v Bratislave-Rači: 

-   minimálna výška nájomného ktorú musí účastník obchodnej verejnej súťaže ponúknuť: 67,00 EUR/ 

m2/rok za nebytové priestory, 

-    úhrada prevádzkových nákladov spojených s užívaním nebytového priestoru,  

-   účel nájmu: poskytovanie služieb (nehlučná prevádzka), administratíva, služby súvisiace s 

organizovaním voľného času a kultúrou nájomcom, mimoškolská vzdelávacia činnosť a iné podobné,  

-   výmera: 17,85 m2,  

-   doba nájmu: neurčitá. 

Vo všetkých prípadoch je lehota na predkladanie ponúk 15 pracovných dní od dátumu vyhlásenia 

obchodnej verejnej súťaže. Návrhy do obchodnej verejnej súťaže sa podávajú cez elektronickú schránku 

alebo v listinnej podobe, ak záujemca nemá aktivovanú elektronickú schránku Všetky návrhy podané 

do obchodnej verejnej súťaže mestská časť zverejní do 10 pracovných dní od uplynutia lehoty na 

predkladanie návrhov, po dobu minimálne 30 dní, na úradnej tabuli a na webovom sídle mestskej časti. 

Mestská časť prenajme svoj majetok záujemcovi, ktorý splní podmienky obchodnej verejnej súťaže a 

ktorého návrh je najvýhodnejší. Mestská časť neprihliada k návrhom predloženým do obchodnej 

verejnej súťaže, ktoré nesplnia podmienky obchodnej verejnej súťaže a oznámi záujemcovi vylúčenie 

jeho návrhu z obchodnej verejnej súťaže spolu s odôvodnením v lehote 30 dní od vyhodnotenia návrhov. 

 

Hlasovanie č. 11                                          UZN 246/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 12 0 0 1 

 

11. Návrh na predĺženie doby nájmu NP na Dopravnej ul. č. 57, v Bratislave-Rači, ako prípad 

hodný OZ (ProBUG, s. r. o.) 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

s c h v a ľ u j e 

 

ako prípad hodný osobitného zreteľa podľa § 9aa ods. 2 písm. e) zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov, prenájom nebytových priestorov o výmere 30,21 m2 a podielu na 

spoločných priestoroch o výmere 6,44 m2, spolu o výmere 36,65 m2, nachádzajúcich sa v objekte na 



 

Dopravnej ul. č. 57, 831 06, súčasnému nájomcovi týchto priestorov – ProBUG   s. r. o., so sídlom 509 

Trstice 925 42, IČO: 55 646 420, z dôvodu prenájmu nebytových priestorov, ktoré sú prenajaté 

súčasnému nájomcovi na dobu určitú, pričom nájomca vykonal zhodnotenie prenajatých priestorov na 

vlastné náklady a má záujem o ďalší nájom za týchto podmienok: 

- cena nájmu nebytových priestorov vo výške 40,00 EUR/m2/rok, 

- cena nájmu spoločných nebytových priestorov vo výške 28,00 EUR/m2/rok, 

- úhrada prevádzkových nákladov za energie a služby spojené s užívaním nebytových priestorov, 

- výmera: nebytové priestory o výmere 30,21 m2, spoločné priestory – podiel o výmere 6,44 m2, spolu 

predmet prenájmu o celkovej výmere 36,65 m2, 

- doba nájmu: neurčitá s výpovednou lehotou 2 mesiace, 

- účel nájmu: vykonávanie projektových služieb – vypracovaní projektových dokumentácii pozemných 

stavieb vrátane energetických posudkov a energetických certifikácií ku kolaudácii. 

 

Hlasovanie č. 12                                          UZN 247/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

13 13 0 0 0 

 

12. Návrh na zmenu nájomcu NP v ZS Tbiliská, ako prípad hodný OZ (MUDr. Viliam Srdoš) 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

  

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

s c h v a ľ u j e 

 

ako prípad hodný osobitného zreteľa podľa § 9aa ods. 2 písm. e) zákona SNR č. 138/1991 Zb. o majetku 

obcí v znení neskorších predpisov, prenájom nebytových priestorov, miestností č. 324, 325, 326, 327, 

328, nachádzajúcich sa na 3. nadzemnom podlaží, v trakte A zdravotného strediska na Tbiliskej ulici č. 

6 v Bratislave-Rači, 831 06, o celkovej podlahovej výmere 72,78 m2 pre nájomcu: MUDr. Viliam Srdoš, 

Víťazná ul. č. 6, 831 06 Bratislava – mestská časť Rača, z dôvodu poskytovania zdravotnej starostlivosti 

– prevádzkovania zdravotníckeho zariadenia – v odbore interná medicína za týchto podmienok: 

- cena nájmu nebytových priestorov vo výške 67,91 EUR/m2/rok, 

- úhrada prevádzkových nákladov za energie a služby spojené s užívaním nebytových priestorov, 

- výmera: nebytové priestory o výmere 72,78 m2,  

- doba nájmu: neurčitá s výpovednou lehotou 3 mesiace, 

- účel nájmu: prevádzkovanie zdravotníckeho zariadenia – v odbore interná medicína. 

 

Hlasovanie č. 13                                                    UZN 248/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

13.  Návrh na zmenu nájomcu stavby so súpisným č. 9804 nachádzajúcej sa na rohu Peknej cesty 

a Cyprichovej ulice v Bratislave, ako prípad hodný OZ (SWEETREE s. r. o.) 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

s c h v a ľ u j e 

 



 

ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle ustanovenia § 9aa ods. 2 písm. e) zákona SNR č. 

138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov, prenájom stavby súpisné č. III.9804, 

zapísanej na LV č. 65, k.ú. Rača, postavenej na pozemku registra C KN parc. č. 17323/2, zapísanom na 

LV č. 2276, k.ú. Rača, vo vlastníctve hlavného mesta SR Bratislavy, v správe mestskej časti Bratislava-

Rača, pre nájomníčku: Rosamaria Peluffo, Rue de Rivoli 220, 750 01 Paríž, Francúzska republika – 

konateľku a spoločníčku fy SWEETREE s. r. o., z dôvodu prenájmu stavby nájomníčke, ktorá je 

konateľkou a spoločníčkou v s. r. o., ktorá je súčasným nájomcom stavby so súpisným č. III.9804, LV 

č. 65, k.ú. Rača za týchto podmienok: 

- doba nájmu: neurčitá, 

- cenu nájmu za skladové priestory: 31,13 EUR/m²/rok, 

- cenu nájmu za plochu terasy k prevádzke v objekte so súp. č. III.9282: 14,10 EUR/m²/rok, 

- výmera predmetu nájmu skladových priestorov: 155,09 m², 

- výmera predmetu nájmu terasy: 155,09 m²,  

- účel nájmu: skladové priestory, terasa k prevádzke, ktorá je v objekte so súpisným č. III.9282, ktorý je 

vo vlastníctve nájomníčky. 

Ostatné podmienky ako sú v Zmluve o nájme č. 31/2021/SMI zo dňa 31.05.2021  zostávajú nezmenené. 

 

Hlasovanie č. 14                                         UZN 249/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

14. Poslanecký návrh na vyznačenie krátkodobého státia vozidiel návštevníkov pošty na 

Kubačovej ul. 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Ja samozrejme tento návrh vítam, aj teda aj na základe toho, keď sme mali, myslím, že to 

bolo, neviem či ostatné, alebo predtým stretnutie životného prostredia, našej teda komisie, tak sme mali 

priamo pána Hercega online pripojeného z magistrátu a teda ten ako podporil akože poslancov a teda aj 

mestskú časť, aby, aby nachádzali takéto miesta, kde sa dá nejakým spôsobom nafúknuť trošku 

parkovanie. Takže toto je jeden z tých, z tých prípadov, kedy by mohol byť aj, aj vlk nažratý, aj koza 

celá, pretože skutočne tam sa bude dať chodiť aj peším chodcom, aj mamičkám s kočíkmi. A to, čo tej 

našej pošte tam chýba, tak bude umožnené, aby teda tí, hlavne teda tí starší tam mohli zaparkovať. Ale 

ja sa chcem spýtať, že prečo si takýto neštandardný spôsob zvolil, alebo myslíš, alebo ste narazili na, u 

nás na mestskej časti, že teda to chcú, aby to išlo ako poslanecký návrh, alebo však ja si myslím, že 

starosta, primátor, myslím, že budúci týždeň ho má tuná, ja si myslím, že komunikujú normálne a keď 

to príde ako odborný nejaký argument od nášho, od nášho oddelenia životného prostredia a dopravy, 

tak asi by to normálne prešlo. Takže hovorím, ja ten návrh podporujem, som za, len teda sa chcem 

spýtať, že či sa, ste sa nejako pohádali alebo, alebo čo? 

Ing. Róbert Pajdlhauser (poslanec)  

Kolegyňu máš za chrbtom. Tá by k tomu vedela povedať príbeh, ale príbeh je taký, že teda mesto zo 

začiatku taxatívne zamietalo nejaké na odborných referátoch niektoré veci, chcelo vlastne vylúčiť autá 

z chodníkov. Ale tú dôležitosť poznáme len my, ktorí tu naozaj reálne bývame. Čiže preto je to 

poslanecký návrh, aby si uvedomili to, že tí poslanci tu zastupujú občanov a keď to tí občania vyžadujú 

a je to technicky možné, aby to v tomto znení išlo na mesto. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Však ale aj starosta tu býva, nie? Akože OK, nemusíme to akože rozpitvávať, len ja si myslím, že 

starosta je tiež volený obyvateľmi mestskej časti, takže si myslím, že aj on má takúto iniciatívu, možnosť 

takejto iniciatívy, preto sa mi to zdá trochu neštandardné, ale OK, nemusíme to rozpitvávať ďalej. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

My sme samozrejme žiadali o to vyznačenie, mesto nám nevyšlo v ústrety, takže toto je nejaký taký 

ďalší tlak, ako keby, že chce to už aj zastupiteľstvo, alebo či sa to podarí. Ak už nikto neprihlásený, 

ukončujem diskusiu, poprosím návrhovú komisiu. 



 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

žiada starostu MČ Bratislava-Rača 

 

o vypracovanie návrhu dopravného značenia krátkodobého státia vozidiel pre návštevníkov pošty na 

Kubačovej ulici v Bratislave-Rači a následné zaslanie žiadosti primátorovi HM SR Bratislavu o súhlas 

a realizáciu. 

 

Hlasovanie č. 15                                          UZN 250/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

15. Poslanecký návrh na zrušenie bezúčelovej trasy autobusovej linky MHD č. 52 v oboch smeroch 

po ul. Pri vinohradoch, v úseku od ul. Lisovňa po odbočenie na Popolnú ulicu a čiastočné 

zjednosmernenie ulíc Pri vinohradoch a Alstrova 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Ing. Júlia Štefanidesová (poslankyňa)  

Ďakujem za slovo. Ja by som sa v prvom rade chcela poďakovať pánovi vicestarostovi, že si našiel čas 

pre tento problém, ktorý trápi centrálnu časť Rače. Na tento problém sme adresovali petíciu pred 

niekoľkými rokmi, ktorá bola smerovaná na magistrát, bolo, bol magistrát vyzývaný pre ukľudnenie a 

zníženie dopravy na našej ulici a celkovo z centrálnej časti Rače, aby preveril proste, či je nevyhnutné 

tá organizácia, aká je. No momentálne, ktorá je nevyhovujúca, ale na túto petíciu sme nedostali od 

magistrátu žiadnu odpoveď. Naozaj, petíciu podporuje veľmi veľa občanov a tá situácia je taká, že 

dochádza ku kolíznym situáciám každý deň. Čo sa týka autobusu, čo sa týka vozidiel OLO, takisto, čo 

sa týka akýchkoľvek nadrozmerných vozidiel, ktoré sa dostanú do ulice aj pri vinohradoch alebo 

ostrova, keďže tieto ulice kapacitne šírku nemajú dostatočnú na to, aby 2 veľkorozmerné vozidlá sa 

vedeli stretnúť a obísť. Takže verím, že tento návrh bude pre magistrát možno mať väčšiu váhu, ako 

petícia, ktorá bola podaná a bude vykonaná nejaká náprava v organizácii dopravy, taká, ktorá ukľudní 

dopravu na týchto uliciach a zároveň občania budú môcť pokojnejšie nažívať a naozaj využívať ulicu 

na to, čo by mala byť určená. Ďakujem. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

žiada starostu MČ Bratislava-Rača 

 

I. o zaslanie žiadosti na Oddelenie hromadnej dopravy Magistrátu hlavného mesta SR Bratislavy 

a Dopravný podnik Bratislava a.s. o zrušenie bezúčelového presunu autobusu MHD č. 52 v oboch 

smeroch v úseku od ul. Pri vinohradoch po námestie Andreja Hlinku (po odbočenie na Popolnú ulicu). 

II. o vypracovanie a zaslanie Magistrátu hlavného mesta SR Bratislavy a Dopravnému podniku 

Bratislava a.s. návrh čiastočného zjednosmernenia ulice Pri vinohradoch, v smere: od pivárne U Ábela, 

po odbočenie na ul. Lisovňa. 

III. o vypracovanie a zaslanie Magistrátu hlavného mesta SR Bratislavy a Dopravnému podniku 

Bratislava a.s. návrh čiastočného zjednosmernenia ulice Alstrova v smere: od križovatky s Jurkovičovou 

ul. po ul. Barónka. 

 

Hlasovanie č. 16                                          UZN 251/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 11 0 0 1 

 

16. Informácia o zmene organizačného poriadku 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 



 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Ja by som sa len chcel spýtať, či už evidujete nejaký záujem o pedagogických, resp. nepedagogických 

zamestnancov na tú škôlku. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Poprosím pánovi prednostovi slovo. 

Ing. Peter Semanco (prednosta)  

Evidujeme, čo som sa dnes pýtal kolegynky, tak zhruba polovicu už máme dohodnutú, hej? Takže 

hľadáme aktívne na tú škôlku ľudí. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

informáciu o zmenách organizačného poriadku Miestneho úradu mestskej časti Bratislava-Rača s 

účinnosťou od 01.04.2024 v predloženom znení. 

 

Hlasovanie č. 17                                          UZN 252/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 

 

17.  Informácia o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu k 31.03.2024 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Marta Štefánková (poslankyňa)  

Ďakujem. Mňa zaujala tá informácia, že nám ešte neprišla žiadna platba na tú materskú školu Kadnárova 

z tých eurofondov. Povedzte, že to nám asi tiež robí škrt cez rozpočet, ako sa hovorí. Čakáme proste, 

hej? Oni to verejné obstarávanie tuším kontrolovali, či kvôli čomu to hapruje? 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán prednosta, nech sa páči. 

Ing. Peter Semanco (prednosta)  

Všetko je odkontrolované, v podstate čakáme na nejaké, tam sa muselo niečo nanovo podpisovať, 

pretože neuznávajú nejaký systém podpisov atď. Takže je to všetko odkontrolované. Mali pripomienky, 

odpovedali sme, všetko sedí. Ja neviem, či nemajú ľudí, alebo neviem sa k tomu presne vyjadriť. 

Telefonujeme, snažíme sa. Prísľub je skoro. No, už zase prešlo zopár dní, takže naozaj je to už dosť dlhá 

doba, je to 1 530 000. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ja by som doplnil, že v štátnej správe pojem "bude to čoskoro" je veľmi relatívny. Takže možno to myslí 

ako Číňania, že oni myslia nie v rokoch alebo týždňoch, ale v stáročiach, takže nevieme. Ukončujem 

diskusiu, poprosím návrhovú komisiu. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

informáciu o plnení príjmov a výdavkov rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača k 31.03.2024 

v predloženom znení 

 

 

Hlasovanie č. 18                                         UZN 253/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 



 

12 12 0 0 0 

 

17,30 – 18,00 hod. vystúpenie obyvateľov 

p. Sallemová 

Dobrý deň, ja som obyvateľka Alstrovej ulice – tej vyššej zóny, to znamená od evanjelického kostola 

smerom na vinohrady. Ja som tlmočila na magistráte asi pred pol rokom a úplne náhodou  sa dopočula, 

že dvaja páni chceli urobiť jednu vec a to je, že chceli zjednosmerniť Sadmelijskú ulicu smerom dole. 

Keď som potom začala pátrať akože prečo to chceli urobiť, tak súvisí to s jedným súborom Rinzle Rača, 

kde sa oni dohodli na meste, že doprava pôjde cez Alstrovu ulicu, ktorá nie je vôbec prispôsobená aby 

tam chodili nie len osobné autá  a nie nákladné, pretože už konkrétne v jednom prípade jedno veľké 

nákladné auto skončilo v priekope a zbúralo nám našu bránu a stĺpik, kde sme mali plyn. Ja som sa 

pýtala na to, aj dopravných inžinierov, ktorí robili dopravnú štúdiu a oni odporučili aby toto napojenie 

bolo z Hečkovej ulice, tam mal byť kruhový objazd smerom hore na Nový sad a smerom do tých nových 

vinohradov. Takto to predložili mestu, ako najlepšie dopravné napojenie, ale bolo mi povedané že dvaja 

alebo traja investori sa nevedia dohodnúť, to znamená, že ten vchod na Rinzle na Obytný súbor Rinzle 

bude cez Úžiny, ktoré tiež je ulica kde si to povedali tí dvaja páni na meste, že sa tam vlastne nákladné 

auto neotočí, tak to dajme cez Alstrovu ulicu. Ja by som sa chcela spýtať, že nám ide skôr o to, že tá 

Alstrova ulica nemá ani chodník, hlavné mesto nevedelo že tam je rigol na zvádzanie vody, to znamená 

že ho nemali ani zakreslený, to znamená im to vychádzalo, že tá cesta je dostatočne široká na to, aby 

tam chodili nákladné autá. Ja by som sa chcela spýtať, že viem, že miestna časť Rača mala negatívny 

postoj k tomuto riešeniu dopravnému, ale chcem sa spýtať ako by sme my ako obyvatelia, alebo ako 

môže mestská časť zastabilizovať stabilizovať celú túto zónu, ktorá sa chystá. Nastal tam ešte jeden 

jedna vec, medzi obytným súborom Rinzle a Nový sad je nový investor , ktorý vraj rokuje s mestom, že 

by to napojenie mal cez Alstrovu ulicu, to znamená posun Alstrovej ulice do vinohradov a tam by on, 

keďže sa nevie dohodnúť ani s jedným ani s druhým, tak rozmýšľajú v týchto intenciách. Tak ja sa 

chcem spýtať aké kompetencia má mestská časť a my ako  obyvatelia môžeme urobiť niečo viac na to, 

aby sme donútili tých investorov keď chcú stavať dobre, ale aby to dopravné napojenie bolo z Hečkovej. 

Mgr. Michal Drotován (starosta) 

Ďakujem, čo sa týka tých dvoch komunikácií ktoré spomínate, tak sú v správe mestskej časti takže nikto 

nemôže bez súhlasu správcu meniť dopravné značenie, to znamená to dopravné značenie ako je 

v súčasnosti tak ostáva aj ostane, čo sa týka zámeru Nový sad, tak tam v súčasnosti prebieha 

posudzovanie vplyvov, mestská časť tam dala tak ako ste spomínali negatívne stanovisko k prepojeniu 

Úžiny, s tým že sme tam dali aj podklady, na základe ktorých sme toto stanovisko odborne 

argumentovali, ešte tam nie je rozhodnutie. Bolo verejné prerokovanie, boli tam aj zástupcovia 

obyvateľov, čo boli v konaní, bol tam aj pán Marchevka, potom obyvatelia čo sú občianske združenie 

Strapcová, viacej ľudí tam bolo, to znamená, že zatiaľ tam nie je rozhodnutie. My sa snažíme, aby to 

napojenie bolo tým smerom ako ste spomínali, s tým že ten stredný investor ktorý ešte nie je nepoznáme 

ho, ani názov ani nič vyjadril ústny súhlas s tým, že by bolo napojenie na ten zámer Hroznový sad, na 

ten kruháč nazvime to a zámer Hroznový sad VI Group spoločnosť, máme s nimi podpísanú zápisnicu 

zo stretnutia, kde súhlasili s napojením tohto zámeru na ten ich zámer.  S tým,  že v súčasnosti je 

potrebné doriešiť ešte ten , ktorý to je, Rinzle Rača, vedľa Úžin, aby sa napojil na ten zámer, na čom my 

trváme. Určite sa nebude doprava riešiť cez Alstrovu a určite sa nebude meniť organizácia dopravy, to 

znamená ona tam ostáva.  Takže Alstrova, to počujem prvý krát že tam niečo zameriavali, ale ani 

Sadmelijská sa nebude zjednosmerňovať. To nemáme v žiadnom pláne. Čo sa týka zapojenia, keď ste 

v tej EI Rinzle Rača zapojený, tak je dobre tam sa prípadne odvolať, keď  bude rozhodnutie,  že sa 

nebude posudzovať, alebo keď tam sú tí susedia, hovorím, že pán Marchevka tie organizácie, ktoré tam 

bývajú alebo zástupcovia tam sú aktívni, takže oni vedia. 

p. Sallemová 

Ja viem, my sme to vlastne dávali spolu dokopy. Len sa chcem spýtať na tú Alstrovu, lebo tam dlhodobo 

keď sa aj Rínok staval, tak tam sem tam zablúdilo auto a jedno tam aj vlastne padlo, takže preto chceme 

tú ulicu troška chrániť, pretože nie je prispôsobená nákladným autám.  

Mgr. Michal Drotován (starosta) 

S tým určite súhlasím, my tam určite nebudeme púšťať žiadne autá ani meniť tú organizáciu. Ale keď 

niekto ide proti predpisom, tak viete to je už výhoda navigácie, ale žiadny normálny človek nebude 

chodiť s nákladným autom cez Vašu časť Alstrovej, s tým že, my chceme čo najskôr  dosiahnuť aj 



 

v rámci ďalších konaní, aby bolo to napojenie na Hečkovu, aby bolo najprv urobené ten kruhový objazd 

a stade chodili zariadenia na staveniská, to znamená aby sa nechodilo z tej hornej strany ani ako 

stavebné mechanizmy. Je to v procese, ale osobne si neviem predstaviť, že by chodili cez Alstrovu, to 

v žiadnom prípade. To znamená, že mi chceme, aby jazdili cez ten nový  kruhový objazd na Hečkovej, 

v prípade, že mesto alebo niekto iný, lebo ten proces je taký, že mi nevieme, či bude stavebný úrad pod 

mestskou časťou, aby jednoducho akceptoval nás, ako správcu komunikácie aj s našimi požiadavkami. 

Takže nemusíte sa obávať, v rámci tých obyvateľov čo sú v tých konaniach, tak s mini komunikujeme 

a keď máte tie kontakty, tak viete, takže viac k tomu nemáme. 

p. Sallemová 

To sme chceli mať potvrdené, lebo tí dopravní inžinieri hovorili, že tým že oni navrhli cez tú Hečkovu, 

tak to sa nepáčilo investorovi, tak vlastne si vybral tú druhú cez Alstrovu a tam vlastne, že presadzoval 

tú verziu. Tak to som sa chcela spýtať, aké sú kompetencie mestskej časti.   

Mgr. Michal Drotován (starosta) 

V súčasnosti je to v tej EI a pre nás bude najlepšie, keď to dajú do podmienok rozhodnutia, že bude 

podmienkou to napojiť tak, ako sme my žiadali, to znamená,  že budú mať podmienku v ďalších 

stupňoch  konania, keď to tam nezapracujú tak sa odvoláme v rámci procesu a uvidíme, ako to bude 

ďalej pokračovať. Takže zatiaľ je to vec otvorená, my sme mali rokovanie aj s tým investorom, čo je 

v strede, s tým Hroznovým sadom a Rinzlami, on prejavil záujem o spoluprácu, takže to je na dohode. 

Samozrejme tá spoločnosť, čo chce riešiť pod Úžinami Rinzle Rača, chce mať zadarmo pripojenie, to 

znamená cez súčasnú komunikáciu, to pripojenie na kruháč  by chceli tí investori na spolupodieľanie na 

investícii, tiež nie sú charita, takže on to rieši takto, ale my chceme dosiahnuť tým procesom a všetkými 

tými krokmi, aby bol v podstate nútený sa s nimi dohodnúť. Aby to bola spoločná investícia. My 

rozumieme aj tých, ktorí majú  stavať ten kruháč, že nechcú tam hocikoho napájať bez toho, aby tam 

prispel, iba na hotové, ale veríme tomu že Okresný úrad  

Tam dá výnimku, ktorú sme dostatočne vydokladovali. Že má byť zámer napojený, on je aj napojený, 

keď ste si pozreli ten zámer Rinzle Rača, tak je aj napojený na tom, to sme tiež žiadali. Oni to tam 

dokreslili, takže v podstate je to aj realizovateľné, je to aj stavebne povolené, takže, teda aj stavebne 

realizovateľné, je to aj nakreslené, v podstate tam nevidíme problém. Je tam jeden malý pozemok 

Slovenskej republiky pozemkového fondu, kde ale nevidíme problém, že by sme sa nevedeli dohodnúť 

títo investori. Jedná sa myslím o nejaké dva metre pozemku. My sme to aj na tom prerokovaní riešili, 

že nejakých 98,7 percenta od kruháču až po Úžiny je vyriešených, ale jeden až jeden a pol percenta je 

tá časť, čo má štát, to sa dá vyriešiť buď prenájmom, alebo že tá malá časť bude výhybňová, takže je to 

riešiteľné. Budeme sa snažiť zvolať rokovanie so všetkými tými investormi aj so zástupcami 

obyvateľov, aby sa našlo riešenie. My sme to ponúkali aj tomu investorovi, zatiaľ neprejavil záujem. 

Budeme samozrejme naďalej komunikovať a snažiť sa dohodnúť. S obyvateľmi komunikujeme, už asi  

rok a pol.  

p. Sallemová 

Ďakujem, lebo ako vlastne  tam merali, že ako sa vyhnúť iba auto, alebo môže ísť z tej Sadmelijskej na 

Úžiny, to mi referovali obyvatelia Úžin. Že tam prišli a vlastne nejaká firma tam vymeriavala, že či sa 

vlastne nákladné auto sa s niečím vytočí v súvislosti s tým, že tam budú Rinzle stavať.  To bol od nich 

taký podnet.  

Mgr. Michal Drotován (starosta) 

Áno vymeriavali tam, aj my sme tam vymeriavali. Dali  sme im tam iný  posudok. Oni tvrdia niečo iné. 

Rozhodne Okresný úrad, dopredu nebudeme predikovať. Keď rozhodnú v náš prospech, bude 

rozhodnuté, keď v náš neprospech, tak sa odvoláme. 

p. Sallemová 

Takže aj my, ako občania sa môžeme odvolať na Okresný úrad, ak teda to povolí, alebo kam sa môžeme 

najlepšie odvolať? 

Mgr. Michal Drotován (starosta) 

Viete čo, najlepšie bude ak sa skontaktujeme s tými, čo sú účastníci konania, v podstate toto riešenie 

podporuje neviem, či OZ Zlaté krídlo, potom Strapcová ulica, potom je tam združenie bytov Úžiny 1, 

neviem aké číslo. Takže buď sa na nich nakontaktujte, pán Marchevka, ktorý je zástupcom bytov, 

myslím Úžiny 1, tak on okolo toho dosť obieha, takže kľudne môžete cez neho. Tomu procesu 

nepomôže, keď to rieši šesť ľudí, ale keď to rieši ten jeden. 

 



 

p. Sallemová 

Ďakujem pekne. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec) 

Chcem sa teda spýtať, odzneli z tvojich úst teda dve pozitívne informácie, že teda to sú komunikácie, 

ktoré sú v našej správe, takže tam teda by sme mali mať hlavné slovo my a bez nášho súhlasu by tam 

k takému niečomu prísť nemalo. Druhá pozitívna informácia bola, čo teda nebývalo zvykom, že teda 

ten VI Group súhlasí s tým, že teda cez ich sa obslúžia aj tie susedné developingy? Lebo to by tým 

pádom dosť riešilo situáciu a hlavne keď vie mesto donútiť developera, aby im pustil časť bytov na 

nájomné bývanie, tak nech donúti, aby tí developeri kooperovali. Je neúnosné, to že sa oni nevedia 

dohodnúť, teraz by mali obyvatelia znášať na Alstrovej a Úžiny, je problém keď sa tam stretnú dve autá 

oproti, aby im tam ešte obslúžili novú štvrť, ktorá tam vznikne vo vinohradoch. Či je teda možnosť, ako 

vyvinúť tlak teda na hlavné mesto, lebo to bude dávať záväzné stanoviská k posudkom dopravy.   

Mgr. Michal Drotován (starosta) 

Žiaľbohu, čo sa týka mesta a zámeru Hroznový sad, tak oni dali stanovisko ešte projekt ani nevideli 

a dali im tam práve tie úžiny, to je práve to, čo sme rozporovali. Takže je to v nejakom procese. Verím, 

že sa nájde nejaké riešenie, také, aby boli všetci traja napojení na ten kruhový objazd. S tým, že hlavné 

mesto dalo tú podmienku na našu komunikáciu a my s tou podmienkou nesúhlasíme, tak to bude riešiť 

nadriadený orgán. Veríme tomu, ponúkli sme to na tom prerokovaní investorovi Rinzle Rača, že budeme 

radi nejaký mediátor, koordinátor  tých investorov a obyvateľov a nájdeme riešenie, kedy budú všetci 

spokojní. Veľmi nás zaskočilo to, že to riešenie tlačili cez Úžiny, ale keď riešením cez ten kruháč by sa 

aj im vyriešili určité problémy. Aj v dostupnosti a aj v predajnosti bytov. Osobne si myslím, že je tam 

problém, s tým že by to tam nebolo zadarmo a oni sa snažia ušetriť, ale v podstate by ich to vyšlo aj tak 

drahšie a budú to musieť riešiť cez ten kruháč.  

Mgr. Peter Pilinský (poslanec) 

Jasné, ja to chápem, ja viem, že to nie je zadarmo, ale teraz to nie je ako výčitka smerom k nám, ale 

vždy ten, čo dáva ten štempel musí dohliadať a dbať na to, aby ten komfort bývania v tom území nebol 

narušený takým drastickým spôsobom, ako by bol v tom, ak by tie ulice boli zmenené spôsobom ako tu 

spomenula p. Sallemová. Ja sa len chcem spýtať, my sme už požiadali o prehodnotenie záväzného 

stanoviska? Lebo aj taká je možnosť. Viem, že mesto to v 99-tich percentách vždy potvrdí, ale či by aj 

toto nestálo za to, najmä z titulu teda aj tej dopravnej obslužnosti. Lebo teda oni tvrdia, že nevedeli, že 

je tam nejaký rigol. Rátali tam s nejakou šírkou tej komunikácie, možno by bolo dobre, kedy tam aj 

prišli si to pozrieť a nerozhodovali od zeleného stola, ako sa zvykne na magistráte a potom sa čudujú, 

že akú capinu proste vyprodukovali. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta) 

Čo sa týka toho prepojenia cez Alstrovu, tak počuli sme o tom, ale nemáme žiadnu informáciu ani od 

magistrátu a ani od investorov. Oni chceli riešiť Sadmelijská a Úžiny. Čo sa týka žiadosti 

o prehodnotenie záväzného stanoviska, tak je možné ho podať účastníkmi konania v procese 

povoľovacom, v stavebnom, v územnom, ktoré ešte neprebieha. Keď bude prebiehať, tak môžu všetci 

účastníci konania požiadať v rámci konania o prehodnotenie. Takže to bude možné v tom procese. Tam 

bol problém, že magistrát vydal to záväzné výrazne skôr ako bol zámer predložený na EI, je to dosť 

problém.  Ja som tam v tomto konaní aj účastník konania, ako fyzická osoba, takže niektoré procesné 

veci, ktoré  môžu robiť iba účastníci a nie mestská časť ako dotknutý povoľujúci orgán, tak môžem 

riešiť ja ako fyzická osoba. Lebo žiadosť o prehodnotenie záväzného stanoviska môžu žiadať iba 

účastníci konania.   

Ak už nie je nikto, vy ste boli spolu? Ak chce ešte niečo pán Ficek, nech sa páči. 

p. Ficek  

Bývam na Alstrovej v susedstve p. Sallemovej. Bývam tu viacej ako päťdesiat rokov na tej ulici a vidím 

potom ďalej také technické záležitosti v tejto veci. Tá cesta sa zdvihla za posledných päťdesiat rokov 

v niektorých miestach viac ako o jeden meter. Poznať to na tých spodných domoch, ktoré majú cestu 

zarovno okna, parapetných dosiek pomaly. Vodárne a kanalizácie plánujú, robili prieskum, a tam chcú 

v najbližších rokoch robiť nejakú rekonštrukciu vodárne, vodárenských vecí. Treba si uvedomiť, že tam 

je normálne kanalizácia, voda, plyn, navyše výtlačný vodovod v priemere tridsať centimetrový 

a diaľkové káble.  Akákoľvek práca v týchto miestach, je hneď problém s diaľkovými káblami. A toto 

je jedna vec, taký spád. A teraz mi ide do budúcnosti, keď sa bude robiť neviem, či v najbližších piatich 

rokoch cesta a vodárne a kanalizácie, aby urobili  



 

Výšku tej cesta za prvé nezdvíhali. Lebo pekne sa to ukázalo pred tridsiatimi rokmi, keď robili 

vodojemy, vtedy na tú cestu nakládli betónové panely, tie čo sa robia na stavbách. S tým, že sa to odnesie 

a potom urobí sa cesta. Neodnieslo sa nič, betónové panely za zaplavili štrkom z vinohradov no a na to 

sa potom položila cesta. Tak, aby k tomuto podobnému neprichádzalo v žiadnom prípade a dokonca, 

aby sa úroveň tej cesty znížila. To by som chcel dať do pozornosti, je to strašne ďaleká vec, ale treba na 

to myslieť. Ďakujem 

Mgr. Michal Drotován (starosta) 

Ďakujem, určite áno. My sme komunikovali viac krát s BVS-kou,  ohľadom tej chystanej rekonštrukcie 

kanalizácie, vodárne na ulici Alstrova a pri Vinohradoch. Pôvodný termín bol v harmonograme  roku 

2026, ale my ho nevidíme veľmi reálne, lebo nedali žiadosť o povolenie a ani projekt k tomu. Videli 

sme nejaký náčrt, kde sme s nimi komunikovali ohľadom viacerých fáz, lebo nie je možné  rozkopať tú 

komunikáciu zhora dole na pol roka, takže má tam byť viacej fáz aj v rámci toho, kde budú umiestnené 

kontajnerové stojiská, smeti a iks vecí, lebo je to zložitý projekt, ale zatiaľ nevieme termín realizácie. 

Hovorím, že BVS v roku 2021, keď sme s nimi prvý krát riešili tento projekt, hovorili že o päť rokov, 

ako ste spomínali vy a medzitým prešli tri roky a nič, takže nevieme to zatiaľ posúdiť. Hlavný dôvod, 

prečo nerekonštruujeme teleso cesty na ulici Alstrova, viete v akom stave poplátanom je až dole po 

kruháč, že sa jednoducho má riešiť ten projekt kompletnej rekonštrukcie, kedy už má byť kompletne 

prerobená. Ale v akom to bude termíne, či to bude  v tých rokoch čo navrhujú, sme skôr skeptický. 

Veríme, že sa to bude realizovať v najbližších rokoch. Bude to na viacej fáz, bude sa to riešiť po 

evanjelický kostol – prvá fáza, druhá fáza po Jurkovičovu, tretia fáza od Jurkovičovej po kruhový, 

potom pri Vinohradoch je myslí, tiež na tri fázy. Bude to zložitý projekt, naozaj veľmi. Uvidíme, či sa 

podarí. A samozrejme, finančne tiež veľmi náročný. Ale určite budú obyvatelia informovaní, už v tej 

fáze, keď od nás stavebný úrad dá BVS-ke nejaké povolenie. Budeme hľadať čo najlepšie riešenie. A čo 

sa týka tej komunikácie, vieme, že je tam výtlačný vodovod na Vtáčikovu cestu ten veľký, tak isto vieme 

ako to tam bolo riešené, takže táto kompletná rekonštrukcia predpokladáme, že bude vrátane zatrubnenia 

a tak isto aj pokládky elektrického napätia na týchto uliciach, už jedných z posledných, kde je vo 

vzduchu bude uložené pod zem. Ale vravím, toto bude projekt BVS-ky a bude veľký. Rátame, že ešte 

bude nejaký čas trvať, kým sa začne realizovať. Ak už nič nemáte, tak Vám ďakujem. Vy ste tu všetci 

spolu v tej istej oblasti?  

p. Sallemová 

Ja by som len chcela povedať, aby ste chápal, ja som pochopila, že magistrát rozhoduje bez mestských 

častí. Práve preto som sem prišla, aby som podporila mestskú časť, ak vy máte rovnaký názor. Tak to 

som len chcela povedať, že sa mi to nepáčilo, ja som sa s nimi rozprávala na magistráte a my sme vydali 

záväzné stanovisko a už sa nebudeme s nikým o tom rozprávať, takže som len chcela podporiť 

poslancov, keď sú s nami a ťahajú s nami tak, aby ten výklad bol väčší na hlavné mesto. Ďakujeme 

pekne. 

 
18.  Návrh na úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2024 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Ja by som ešte doplnil, že v rámci Miestnej rady sme riešili samozrejme aj dotácie a keďže sa 

tam ušetrila nejaká suma, tak po diskusii s pánom poslancom Vrbom sme sa dohodli, že on navrhne ako 

pozmeňovací návrh, ktorý teda prečíta. Keďže to nešlo cez finančnú komisiu, tak verím, že ho podporíte, 

ale formálne to bude tak, že budete hlasovať o tom návrhu na presun peňazí, ktoré sa nevyčerpali na 

dotácie na kontajnerové stojiská, na, na ten vláčik na Rendez cez vinobranie. To len pre vysvetlenie. 

Prosím? Práve preto, že to bol len poslanecký návrh, čo išiel mimo finančnej, tak sme sa dohodli, že pán 

poslanec to dá ako pozmeňovací, ale nemáme s tým problém, tzn. formálne ho podporíme, samozrejme 

je na vás, nebudem vás nútiť, ale sme to takto vyriešili. Pán Pilinský, nech sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem, počkám na pána prednostu, lebo mám na neho otázku, ale teba sa spýtam obligatórnu otázku, 

ako je to, prosím ťa, s parkoviskom na Kadnárovej? Je to v procese? Lebo tu je celkový balík 

rekonštrukcia ciest a chodníkov a parkovísk, ale teda by som sa vedieť, že teda, či skutočne tento rok sa 



 

toho parkoviska tam pri kúpalisku dočkáme, alebo teda, či sa to presúva na iné obdobie? A pána 

prednostu by som chcel, tá rampa, akože ja viem, že sme to iniciovali aj my, ale to 30 000 stojí taká 

vec? 30 000 EUR? A pardon. A ešte Vám dám teda moju poslednú otázku: na tej prvej strane, v tej 

tabuľkovej časti bežné príjmy spolu, tam je nejaký presun, teda tam je +11 000, to je asi príjem z predaja 

majetku hlavného mesta, čo nám dá nejaký podiel, hej? A tak a vieme o konkrétne, čo to je, či to tam 

len dávame akože nejakú vatu a aby sme mali a aby sme dúfali teda, že, že sa toto naplní. Takže tieto 3 

otázky. Ďakujem. 

Ing. Peter Semanco (prednosta)  

To už je skutočnosť, to prišlo v apríli, tých 11 000, takže to už máme, to nie je vata tam, ja tam vatu 

nerobievam v tomto smere. A potom ste sa pýtali, áno, je to 30 000. 24 je rampa a 5, 6 000, to je vrátane 

DPH, to sú tie práce, ktoré potrebujeme urobiť popritom a to prekopať z tejto strany, myslím, že to ide 

k tej rampe a urobiť ešte predprípravu na prípadné nabíjanie elektrických áut na tej zadnej strane. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán poslanec s faktickou, nech sa páči.  

Ing. Peter Semanco (prednosta)  

Ešte raz Vás poprosím. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Jaj čo sa týka parkoviska, tak to rieši pán Miklovič a je to v procese, samozrejme, uvedomujeme si ten 

časový rámec a chceme ho urobiť tento rok určite, takže rieši to pán Miklovič, ale zistíme, neviem 

presný stav k dnešnému dňu. Jasné, hej. 

Ing. Peter Semanco (prednosta)  

Boli to, ako dostali to ako prioritu, takže na poslednej projektovej porade, tak o 2 týždne máme ďalšiu, 

uvidíme, ako sa to posunulo. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Nech sa páči, pán Pilinský. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ďakujem. Predpokladám, že teda to bude taká, čo bude odčítavať značky alebo bude to, no, OK, dobre. 

A ten, ten platobný terminál bude, kde bude? Tuná niekde na fasáde NKD, alebo akým spôsobom sa to 

bude? Lebo tam asi bude musieť byť aj nejaký stojan, kde sa budú uhrádzať to parkovné. Pýtam sa to 

tu, lebo nie je asi kde priestor, keď už to je tak v takejto fáze rozpočtu. 

Ing. Peter Semanco (prednosta)  

Buď to bude predplatné dopredu alebo bude sa platiť, bude možnosť platiť iba kartou. Keby sme platili, 

mali možnosť platiť v hotovosti, je to ďalších 7000, takže to sme zrušili. To bude priamo v tej rampe, 

nebude skrinka, to bude na tej rampe. Aspoň tak mi to bolo vysvetlené, aspoň dúfam. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

My chceme regulovať aj kvôli tým podujatiam, lebo už tu vôbec neberú v úvahu, že potrebujeme 

vypratať cez vinobranie a podobne, takže tým pádom budú obyvatelia v okolí môcť mať predplatnú 

kartu za nejakú sumu de facto vyhradeného parkovania, ale budú tam mať podmienku, že v tých dňoch 

nebudú tam môcť byť. Ostatné bude na nastavení. My sme vyrátavali, že približne za rok a pol by sa 

náklady na tú rampu mali vrátiť, takže tá návratnosť je asi rok a pol. Pán Vrba, nech sa páči. Pardon, 

máme tu dvoch občanov, takže keďže je 17: 30 je, je vystúpenie obyvateľov, tak vás tento bod 

prerušujem a poprosím pri bode číslo 18, ktorým je Návrh na úpravu rozpočtu. Myslím, že tam bol 

prihlásený pán Vrba. Ešte niekto? Keď tak, sa prihláste ešte raz. Pán Vrba, nech sa páči. 

Dominik Vrba (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Ako už spomínal pán starosta, tak na Miestnej rade prebehla taká ústna dohoda, tak 

chcel by som vlastne teraz podať pozmeňujúci návrh, ktorý som pred zastupiteľstvom aj návrhovej 

komisii, aj ostatným poslancom doručil aj s dôvodovou správou. A jedná sa vlastne o presun o nejaké 

sumy, ide o navýšenie bežných výdavkov o 3 730 euro v programe 2 prvku 231 vinobranie na zavedenie 

kyvadlovej dopravy historickým vlakom a prehliadok múzea pouličného počas podujatia Račianske 

vinobranie. Navýšenie bude v plnej výške kryté presunom finančných prostriedkov z programu 11, 

podprogramu 11. 6. Granty na podporu životného prostredia, vinohradníctva, časť poskytnutej dotácie 

na kontajnerové stojiská. Navrhovaná úprava nemá vplyv na celkový rozpočet mestskej časti. Vlastne 

jedná sa o projekt alebo teda ako aktivitu, ktorá bola vykonávaná už aj v minulosti a v predošlých rokoch. 

Mala veľký úspech a veľa ľudí práve využilo tento spôsob dopravy na vinobranie aj z neho domov a 

zároveň aj návštevníci z iných mestských častí, čo tu boli v obci mali, si mohli zároveň pozrieť naše 



 

múzeum. Takže budem veľmi rád, keď tento návrh podporíte a ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem pekne, pán Jošt, nech sa páči. 

Ing. Miloslav Jošt (poslanec)  

Ja by som sa ešte len rád vrátil k tej rampe tu pri NKD-čku, lebo bola to tiež jedna z vecí, ktoré sme na 

finančnej komisii diskutovali. Tá suma tých 30 000 EUR nie je nízka, zároveň ako opticky tá 

predpokladaná návratnosť 1,5 roka, ktorú odhaduje mestská časť a Miestny úrad, možno je príliš 

optimistická, ale v každom prípade stotožnili sme sa s tým názorom, že tú rampu tam chceme ani nie 

tak kvôli nejakej rentabilite, ako skôr naozaj kvôli možnosti regulovať to, že ako tam tie autá prichádzajú 

a keď tam máme nejakú akciu, aby sme ich vedeli odtiaľ nejakým spôsobom tie autá zregulovať a 

prípadne to uzavrieť na akciu a dostať tie autá preč. Čiže je tam nielen ten ekonomický zmysel, ale 

hlavne ten regulačný pre prípadné naše akcie. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Čo sa týka tohto parkoviska, tak ono má nejakých necelých 50 parkovacích miest. Tak my sme rátali s 

tým, že keby 25 miest bolo, bolo ako keby v rámci toho rezidenčného toho prenájmu, tzn. pre okolitých 

obyvateľov pri sadzbe 500 EUR, 25, to je 12 500 × 1,5 roka je 18 000 niečo a + tie hodinové sadzby by 

nám približne vychádzali 1,5 roka. Samozrejme, môže byť záujem menší, ale chceme nastaviť to tak, 

že nebudú všetky prenajaté, že komplet, keď, aby bol aj záujem. S tým, že tá návratnosť 1,5 roka je 

reálna. Keď sme rátali podľa vyťaženosti aj tým, že by klesla atď. Sadzbu sme zatiaľ sa bavili, myslím, 

že 50 centov? Myslím, že nejakých 50 centov po tretej hodiny parkovania. Takže vychádza reálne tie 

čísla 1,5 roka. Samozrejme, môže to byť 1,3 roka, 1,7, ale sú to ako reálne čísla a keďže ten, my 

prerátavame reálne a vyhradené parkovacie miesto, koľko stojí v tejto lokalite, že ± taká suma. A keďže 

by to bolo zarampované, tak je to v podstate trošku bezpečnejšia aj pod kamerami, takže myslíme si, že 

je to reálna suma. A samozrejme, uvidíme, ako to bude reálne fungovať. My potrebujeme vytlačiť aj 

tých zamestnancov z Tesca a z ďalších týchto, aby si to riešili oni po vlastnej línii, lebo teraz tu parkujú 

zamestnanci vedľajšieho Rínku Rača, takže je to už neúnosné. Áno, áno. Pán Feik, nech sa páči. 

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Ďakujem pekne. Ja chcem podporiť ten návrh, ktorý dal Dominik Vrba a verím, že aj takáto aktivita, 

ako je nejaká železničná doprava, bude motivovať k tomu, aby sa opätovne obnovila vlastne osobná 

doprava z Rendezu, pretože vidím aj tie zápchy, ktoré sú tu, na Račianskej ulici, ale nielen teda počas 

týchto opráv. Takže myslím, že to môže byť taká ukážka a motivácia aj pre teda štát, že takéto niečo by 

tam mohlo opätovne byť, a je to teda aj súčasťou možno takej iniciatívy za znovuobnovenie železničnej 

zastávky na Rendezi, takže budem rád, keď teda to podporíme a ukážeme, že má zmysel takáto 

železničná doprava. Ďakujem pekne. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pani Dobrotková, nech sa páči. 

Ing. Milada Dobrotková, MPH (poslankyňa)  

Ďakujem. Ja len na odľahčenie sa chcem spýtať Dominika Vrbu, či bude šoférovať ten vlak? 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Vrba, nech sa páči. 

Dominik Vrba (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Uvidím, neviem, či šoférovať, ale minimálne budem ako vlakvedúci, takže budem 

tam prítomný tú dobu. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Potom, keď už nebudú peniaze na vláčiky, tak aspoň drezinu dohodneme. V budúcnosti. Tam, 

lebo pozerám, že 1000 neviem koľko stoja mazivá, tam by boli zadarmo, takže niečo by sme ušetrili. 

Dobre, ukončujem diskusiu, poprosím návrhovú komisiu prečítať pozmeňovací návrh pána poslanca. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

Pozmeňujúci návrh poslanca Dominika Vrbu: K materiálu (bodu programu): bod 18 - Návrh na 

úpravu rozpočtu mestskej časti Bratislava-Rača za rok 2024: 

 



 

Navýšenie bežných výdavkov o 3.730 eur v programe 2, prvku 2.3.1. Vinobranie na zavedenie 

kyvadlovej dopravy historickým vlakom a prehliadok Železničného múzea SR počas podujatia 

Račianske vinobranie 2024. 

Navýšenie bude v plnej výške kryté presunom finančných prostriedkov z programu 11, podprogramu 

11.6. Granty na podporu ŽP a vinohradníctva, časť „poskytnuté dotácie kontajnerové stojiská“. 

Navrhovaná úprava nemá vplyv na celkový rozpočet mestskej časti. 

 

Hlasovanie č. 19                                          UZN 254/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 11 0 0 1 

 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

úpravu rozpočtu na rok 2024 v predloženom znení, výška príjmov rozpočtu je 26.047.716,- eur a výška 

výdavkov rozpočtu je 26.047.716,- eur. 

 

Hlasovanie č. 20                                          UZN 255/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

19.  Návrh dodatku k Zásadám hospodárenia s vlastným majetkom mestskej časti Bratislava-

Rača a s majetkom zvereným do správy mestskej časti Bratislava-Rača 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

Dodatok č. 1 k Zásadám hospodárenia s vlastným majetkom mestskej časti Bratislava-Rača a s 

majetkom zvereným do správy mestskej časti Bratislava-Rača v predloženom znení. 

 

Hlasovanie č. 21                                         UZN 256/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 11 0 0 1 

 

20. Výročná správa spoločnosti Media Rača, spol. s r.o. za rok 2023 – informácia 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Ing. Peter Semanco, prednosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie   

 



 

Výročnú správu spoločnosti Media Rača, spol. s r.o. za rok 2023 v predloženom znení 

 

Hlasovanie č. 22                                          UZN 257/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

21. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť školstvo 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Ing. Miloslav Jošt (poslanec)  

Ja sa len technicky sa chcem spýtať, či si dobre pamätám, že došlo k takej výkladovej alebo už akej 

zmene, že keď som radový člen niektorého z týchto združení, tak môžem hlasovať, či mám nehlasovať, 

či aké sú pravidlá? Môžeme si to prosím, zopakovať? 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

V podstate tie pravidlá sú tak ako doteraz, že keď niekto nie je štatutár, tak môže hlasovať, ale štandardne 

to bolo tak, že keď niekto bol niečoho člen, tak žiadal osobitné hlasovanie o tom bode. Či to už je iné? 

Tak poprosím pána prednostu, ten má novšie informácie. 

Ing. Peter Semanco (prednosta)  

OK, takže posledné VZN-ko toto zrušilo, takže môžete hlasovať, ako chcete. Oznámiť informáciu o 

tom, že ste zaujatý, áno, keď to takto mám nazvať, zaujatý, ale hlasovať môžete. A nemusí sa hlasovať 

samostatne o jednotlivých dotáciách. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán poslanec Pilinský s faktickou na pána prednostu, hej? Nech sa páči. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Ja by som len navrhol, či by sme nemohli otvoriť diskusiu ku všetkým a potom budeme hlasovať o tých 

jednotlivých, lebo ja si myslím, že to bolo prejednané aj na komisiách, tak nech to zbytočne. Alebo teda, 

samozrejme, že ak niekto bude mať k nejakej oblasti nejaké pripomienky, návrhy, tak samozrejme, že 

to môže v tej, v tej diskusii, ale že, že by sme si otvorili spoločne diskusiu k bodu 21 - 26 a potom 

budeme, budeme hlasovať. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Samozrejme, je to na vás, ale ten bod, musím jeden po jednom. 

Mgr. Peter Pilinský (poslanec)  

Jasne, jasne, hlasovanie potom bude samostatné. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ak teda, ale dajte to asi ako nejaký návrh, lebo pán Doboš za obyvateľov chce vystúpiť k bodu 26, tzn. 

by musel v tomto bode už 21 vystúpiť k bodu 26. Takže dajte to ako návrh, dávaš to ako návrh 

procedurálny, hej? Tak. Takže procedurálny návrh pána poslanca Pilinského je, aby sa o bodoch 21 - 26 

diskutovalo v jednej diskusii a potom, samozrejme budú body uvedené a hlasované samostatne aj v 

rámci samostatných uznesení. Neviem. Chcete hlasovať o tom alebo zdvihnete ruku, že s tým súhlasíte? 

Alebo radšej dajte, poprosím spustiť hlasovanie, aby to bolo čisté. Takže poprosím spustiť hlasovanie o 

návrhu pána poslanca Pilinského. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Takže spájate diskusiu o týchto bodoch 21 - 26. Tým pádom pokračujeme, môžeme 

pokračovať. Ja viem, ja viem. Teraz by mala nabehnúť tá pôvodná diskusia, nie? Teraz bol niekto ešte 

od vás prihlásený? Áno, áno. Dobre, áno, áno, to bude doplnené. Pán Jošt je prihlásený potom, keďže 

sa prihlásil aj obyvateľ pán Doboš, tak po pánovi Joštovi by vystúpil k bodu číslo 26 pán Doboš a 

následne ďalší, čo sa prihlásite, keď. Takže pán Jošt, nech sa páči. 

Ing. Miloslav Jošt (poslanec)  

Ja len teda v nadväznosti na to, čo tu zaznelo vyhlasujem, že som členom slovenského skautingu 

deväťdesiaty šiesty malokarpatský zbor Bratislava a v súlade s tým, čo odznelo, tak budem hlasovať za 

návrh. Som radovým členom. 

 



 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Poprosím teda mikrofón pánovi Dobošovi, nech sa páči. 

pán Doboš  (občan) 

Dobrý deň. Možno ma niektorí poznáte, možno nie. V Rači bývam od roku 1974, síce s prestávkami, 

ale momentálne sa vraciam do Rače. Aspoň by som chcel teda. Ja sa venujem revitalizácii a 

rekonštrukciám rôznych historických objektov, sakrálnych budov a objektom, ktoré majú pre Raču a 

pre našu obec nejaký význam. Chcel by som vlastne radšej pomôcť, aby sa tie objekty, ktoré sú 

zanedbané a veľmi zanedbané, aby sa nejakým spôsobom zviditeľnili, lebo si to zaslúžia naši predkovia. 

A chcem týmto vlastne pomôcť ako osoba, ako firma. Viem veľa vecí spraviť nezištne, viem veľa vecí 

spraviť tak, ako treba podľa historických záznamov, ako boli postavené budovy. A týmto by som vlastne 

takto nejak chcel, že projekt sa mi ešte momentálne spracováva, lebo som dosť vyťažený pracovne po 

celom Slovensku aj v Čechách. Ale v najbližšej dobe to viem pánovi prednostovi alebo pánovi 

primátorovi, starostovi doručiť čo najskôr v takej dobe, dobe a forme, aby to bolo pochopiteľné pre 

všetkých zúčastnených a ak to prejde, budem rád. Ak to neprejde, ideme ďalej. Ďakujem pekne. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán Doboš, ďakujeme. Bude najlepšie, keď ten projekt nejak spracujete a budeme mať k tomu stretnutie 

a potom by bol prezentovaný aj poslancom. 

pán Doboš (občan) 

Dobre, ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Dobre, ďakujem pekne. Už nikto nechce diskutovať, hej? Takže Vy ste to chceli, tak tzn. ukončujem 

diskusiu k bodom 21 - 26, dobre ste to vybavili. Poprosím návrhovú komisiu. Bod číslo 21. 

 

 

Procedurálny návrh poslanca Mgr. Petra Pilinského: navrhuje, aby sa viedla diskusia k všetkým 

dotáciám  spoločne. 

 

Hlasovanie č. 23 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 11 0 0 1 

Návrh bol prijatý. 

 

Diskusia: spoločná diskusia k bodom 21 – 26. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 11/2023 za oblasť školstva pre nasledovné 

organizácie vo výške: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie 
Výška 

dotácie 

Asociácia pre 

mládež, vedu a 

techniku 

Denné tábory - Zvedaví vedci 

AMAVET 

Zabezpečenie realizácie denných 

táborov pre deti z Rače 
600,00 € 

Výskumný 

ústav detskej 

psychológie a 

patopsychológi

e 

Hravo, bezpečne a zdravo na 

detskom ihrisku 

Revitalizácia inkluzívneho 

detského ihriska 
2 000,00 € 

Asociácia pre 

mládež, vedu a 

techniku 

Letný pobytový tábor 

Zvedavých vedcov 

Financovanie časti nákladov na 

ubytovanie detí v tábore 
800,00 € 



 

Hudbou k srdcu 
Podpora hudobných talentov 

Rače 

Podpora umeleckého rastu a 

súťaživosti račianskych detí vo 

veku žiakov základných škôl a ich 

účasti na celoslovenských a 

medzinárodných súťažiach. 

1 230,00 € 

Miestny odbor 

Matice 

slovenskej 

BRATISLAVA 

- RAČA 

Rozvoj regionálnej výchovy 

prostredníctvom literárnej a 

výtvarnej tvorby - Račiansky 

jahodový kvet 

Rozvoj regionálnej výchovy 

prostredníctvom literárnej a 

výtvarnej tvorby - Račiansky 

jahodový kvet 

1 400,00 € 

Slovenský 

skauting, 96. 

Malokarpatský 

zbor Bratislava 

Skautský letný tábor 2024 
Skautský letný tábor pre deti z 

Rače 
2 690,00 € 

Rodičovské 

združenie pri 

Základnej škole 

ul. Hubeného 

25, 831 05 

Bratislava - 

Krasňany 

Spoznávame Brno 

Návšteva partnerskej školy ZŠ s 

MŠ Chalabalova v Brne a 

spoznávanie ich mesta 

760,00 € 

Stará Jedáleň 
Vzdelávanie pre budúcnosť v 

Starej jedálni 
interaktívne vzdelávacie programy 3 100,00 € 

SPOLU     12 580,00 € 

 

 

Hlasovanie č. 24                                          UZN 258/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 1 

 

22. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť sociálna 

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedol Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 11/2023 za oblasť sociálnu pre nasledovné 

organizácie vo výške: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

OZ Kamky Hravo a tvorivo Výtvarný materiál  700,00 € 

Občianske 

združenie 

STOPA 

Integrácia 2024 
Podpora pracovnej terapie a 

samostatného života 
800,00 € 

Slov. zväz 

invalidov - ZO 

Rača 

Obnovenie síl po pandémii Rekondičný pobyt 1 500,00 € 



 

OZ Odyseus OZ Odyseus pokračuje! 

Ochrana verejného zdravia a 

zdravia jednotlivcov a sociálna 

inklúzia 

1 200,00 € 

Rodinné 

centrum Ráčik 

Pocíť teplo domova a 

komunity s Ráčikom 

Materiálna pomoc pri organizovaní 

Veľkej noci, Športového dňa a 

Lampiónového sprievodu 

830,00 € 

ZO Jednota 

dôchodcov na 

Slovensku, 

Rača 

podpora sociálnych, 

socializačných, ozdravných, 

kultúrnych a relaxačných 

aktivít seniorov 

Príspevok na kultúru, 1-dňový výlet 

do Patiniec spolu s JD Rimavská 

Sobota-ozdravný zámer a 

pokračovanie v medziregionálnej 

spolupráci, stolové hry a súťaž 

1 400,00 € 

Raná 

starostlivosť, 

n.o. 

Popdora rodín s deťmi so 

zrakovým a viacnásobným 

znevýhodnením 

Aktivity pre rodiny s deťmi so 

znevýhodnením - tvorivý materiál, 

špeciálne pomôcky, terapeuti; 

vydanie knižky s príbehmi rodín 

(grafické práce a tlač) 

1 600,00 € 

Deti a dorast 

s.r.o. 

Rača podporuje zdravý vývin 

detí. 

Poskytnutie zľavy 50% na prvé 

poradenstvo, materiálové 

zabezpečenie pre poradenské 

služby  

1 500,00 € 

DEPAUL 

SLOVENSKO 

n.o. 

Strava pre ľudí bez domova 
Zabezpečenie stravy pre ľudí bez 

domova v našich zariadeniach 
2 220,00 € 

OZ Vagus 

Terénna sociálna práca s 

ľuďmi bez domova žijúcimi v 

Rači 

Dotácia bude použitá na materiálne 

zabezpečenie programu podľa 

aktuálnych potrieb ľudí bez 

domova vyskytujúcich sa na území 

MČ Rača (konkrétne položky v 

rozpočte). 

1 000,00  €  

ZO Jednota 

dôchodcov na 

Slovensku, 

Krasňany 

Žijeme v Krasňanoch 2024 

Podpora aktívneho života seniorov, 

medzigeneračná solidarita a 

sieťovanie s inými OZ 

1 000,00 € 

SPOLU     13 750 € 

 

Hlasovanie č. 25                                          UZN 259/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

23.  Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť kultúra 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 11/2023 za oblasť kultúry pre nasledovné 

organizácie vo výške: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie Výška dotácie 

Račiansky 

muzeálny 

spolok 

Budovanie račianskeho múzea 

2024 
celoročná činnosť RMS 1 600,00 € 



 

PaedDr. 

Katarína 

Kosánová 

Deti v umení 
odborný a umelecký text 

pripravovanej publikácie 
1 000,00 € 

Rodinné 

centrum Ráčik 
Divadelná Pekná cesta II 

Divadelné a hudobné predstavenia 

pre deti 
800,00 € 

Hudbou k srdcu 
Festival mladých folklórnych 

nádejí - 2. ročník 

Materiálno-technické zabezpečenie 

festivalu, uchovávanie a rozvíjanie 

miestnych tradícií. 

2 000,00 € 

Terroir Rača 
II. Malokarpatská Špacírka vo 

Vínnej záhrade 

Zabezpečenie 2. ročníka 

medzinárodnej kultúrno-

spoločenskej vinohradníckej akcie  

800,00 € 

Stará jedáleň Kultúra na tanieri 
kultúrny program, honoráre 

účinkujúcim, materiál 
1 300,00 € 

literarnyklub.sk

-občianske 

združenie 

LiteRača organizácia literárnych podujatí 500,00 € 

OZ "Pamäti a 

spomienky" 
Pamäť Generácií 

Všeobecne prospešný alebo 

verejnoprospešný kultúrny účel 
1 800,00 € 

Račiansky 

spolok 

Večery s hudbou v chotári 

2024 

Séria 5 podujatí s komorným 

hudobným programom vo viniciach 

určených pre širokú verejnosť 

v rámci prímestského cestovného 

ruchu so zameraním na podporu 

predaja produkcie lokálnych 

pestovateľov  

1 000,00 € 

SPOLU     10 800,00 € 

 

Hlasovanie č. 26                                          UZN 260/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

24.  Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť šport 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 11/2023 za oblasť športu pre nasledovné 

organizácie vo výške: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie 
Výška 

dotácie 

Klub 

pozemného 

hokeja 

Európska výzva mladých 

talentov 

účasti talentovaných športovcov, a 

kolektívov na medzinárodných 

súťažiach 

 

 

4 000,00 € 

Športový klub 

SEIWA 
Karate nás baví 2024 

Dotácia bude použitá na činnosť 

klubu v roku 2024 

 

 

3 000,00 € 



 

HaT Dance 

Company 

Letné tréningové sústredenie 

2024 

Zabezpečenie sústredenia 2024 - 

doprava, príspevok na ubytovanie, 

stravovanie, pracovné a tanečné 

pomôcky potrebné na tanečnú 

prípravu, 

 

 

 

2 900,00 € 

Športový klub 

Rašičdorf 
Podpora futsalu v MČ Rača 

Štartovné, nákup športových 

potrieb, prenájom tréningovej haly 

 

 

500,00€ 

Futbalový 

klub Rača 

Podpora rozvoja mladých 

futbalistov a materiálno 

technické zabezpečenie FK 

Rača 

Zabezpečenie kvalitného 

tréningového procesu, sústredení, 

materiálno technického 

zabezpečenia mládežníckych 

mužstiev 

 

 

 

28 000,00 € 

PERUN o.z. Račiansky kros LETO 2024 
zorganizovanie bežeckého 

podujatia 

 

 

500,00 € 

Vysokoškolsk

ý klub, 

Hurikán, o.z. 

Rozvoj florbalu detí a 

mládeže v Rači - VŠK FTVŠ 

UK Hurikán Bratislava 2024 

Úhrada prenájmov za telocvične 
 

 

700,00 € 

ŠPORTOM K 

HASIČINE 

Rozvoj hasičského športu v 

Rači 

nákup materiálno-technického 

zabezpečenia pre potreby 

hasičského športu 

 

 

 

500,00 € 

Klub 

priateľov 

futbalu 

Kengura 

Skvalitnenie podmienok na 

športovanie Račianskej 

mládeže. 

Cieľom projektu je skvalitnene 

podmienok na športovanie 

Račianskej mládeže. 

 

 

9 800,00 € 

BMX klub 

Rača 

Športová príprava BMX klub 

Rača 

Organizácia pretekov Slovenského 

pohára BMX a Račianskeho 

pohára, zabezpečenie tréningového 

a súťažného procesu BMX klubu 

Rača, údržba BMX dráhy a areálu.  

 

 

 

 

4 000,00 € 

OZ Kone 

Krasňany 
Športu zdar 

nákup športových potrieb a 

pomôcok 

 

 

 

300,00 € 

KOI-

Rybársky 

klub 

nepočujúcich 

Športovo - Rybárske preteky 

Dotácia bude použitia na 

zakúpenie vecných cien, prenájom 

rybníka, turnaj prípraviek 

 

 

 

300,00 € 

ST Relax Stolný tenis v Rači 

Podpora rozvoja športu - stolného 

tenisu s ťažiskom na podujatia pre 

mládež a verejnosť 
2 500,00 € 

SPOLU     57 000,00 € 

 

Hlasovanie č. 27                                          UZN 261/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

25.  Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť životné prostredie 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 



 

schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 11/2023 za oblasť životného prostredia pre 

nasledovné organizácie vo výške: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie 
Výška 

dotácie 

Združenie na pomoc 

ľuďom s mentálnym 

postihnutím v 

Slovenskej 

republike 

Nech sa páči, vstúpte... 
Zveľadenie verejne prístupnej 

záhrady BIVIO 
2 500,00 € 

Priatelia Rače 
Komunitná záhrada 

Rendez Garden 

Zveľadenie verejne prístupnej 

záhrady BIVIO 
900,00 € 

"Piesková, o.z." 
revitalizácia spustnutej 

verejnej plochy 

 

 

rekultivácia pozemku a výsadba 

trvalkovej plochy verejnej zelene 

500,00 € 

OZ Kone Krasňany Envirovýchova na farme 

 

 

nákup záhradných potrieb a 

pomôcok 

500,00 € 

SPOLU     4 400,00 € 

 

Hlasovanie č. 28                                          UZN 262/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

26. Návrh na schválenie dotácií v zmysle VZN č. 11/2023 - oblasť vinohradníctvo 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

schvaľuje 

 

pridelenie dotácií v zmysle VZN MČ Bratislava-Rača č. 11/2023 za oblasť vinohradníctva pre 

nasledovné organizácie vo výške: 

 

Žiadateľ Názov projektu Účel dotácie 
Výška 

dotácie 

Ján Bednarič 
Prechod na BIO dynamické 

obrábanie viníc 

Obstaranie zariadenia na 

mechanické obrábanie 

príkmenného pásu vo vinici 
1 900,00 € 

Ivan Vrana - 

TERROIR RAČA 

Revitalizácia zanedbanej 

vinice v hone Záhumenica 

za Kúpaliskom v celkovej 

výmere 1246 m2. 

Revitalizácia zanedbanej vinice  600,00 € 

HULANSKÝ, s. r. 

o. 

Modernizácia strojového 

vybavenia do vinohradov 

vzhľadom na podporu Bio 

pestovania 

Kúpa zariadenia: Vyväzovač 

letorastov ERO typ 250 
1 900,00 € 



 

Chvostek s. r. o. 

Recyklácia a čistenie 

použitých fliaš a sanitácia 

vybavenia 

Dotácia bude využitá na 

zakúpenie parostroja 
650,00 € 

Ing. Ľubomír Kypus 

Zveľaďovanie a 

starostlivosť o vinohrady - 

Šinweg, propagácia 

račianskeho vinárstva a 

vinohradníctva 

oplotenie vinohradu - lokalita 

Šinweg, kúpa technického 

vybavenia pivnice a propagácia 

račianskych vinohradov a 

tradícií 

 600,00 € 

Matúš Burián 

Zavádzanie ekologických a 

udržateľných postupov 

pestovania viniča 

hroznorodého a ochrana 

poľnohospodárskych plodín 

pred divou zverou 

nákup štepov, nákup oporných 

tyčiek, nákup tubusov, nákup 

pletiva a napínacieho drátu 
600,00 € 

Račiansky spolok 

Ochrana vinohradu 

oplotením – základný 

predpoklad pre udržateľnosť 

a obnovu vinohradu 

Nákup oplotenia pre ochranu 

vinice 
550,00 € 

KOLLÁR winery 

s.r.o. 

Skvalitnenie práce pri 

zvýšení produkcie vín bez 

histamínu 

Zakúpenie 1100 litrových 

nerezových nádrži s proti 

prašným vekom a štyrmi 

ventilmi. 

1 700,00 € 

Račiansky 

vinohradnícky 

spolok o.z. 

Obnova vinohradov v k.u. 

Rača obhospodarovanými 

vinohradníkmi Račianskeho 

vinohradníckeho spolku 

Zabezpečenie výsadby nových 

štepov viniča hroznorodého vo 

vinohradoch obrábaných 

členmi Račianskeho 

vinohradníckeho spolku. 

3 000,00 € 

SPOLU     11 500,00 € 

 

Hlasovanie č. 29                                          UZN 263/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

12 12 0 0 0 

 

27.  Správa o výsledku kontroly B/3 „Kontrola určovania, zmeny alebo zrušenia súpisné číslo a 

orientačné číslo budovám, vedenia evidencie súpisných čísiel a evidencie orientačných čísiel a jej 

aktuálnosti“  

Rokovanie  tomto bode otvoril Mgr. Michal Drotován, starosta MČ Bratislava-Rača 

Materiál uviedla Ing. Ingrid Vanerková, kontrolórka MČ Bratislava-Rača 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa neprihlásil nikto z prítomných poslancov. 

 

Miestne zastupiteľstvo MČ Bratislava-Rača 

 

berie na vedomie 

 

správu o výsledku kontroly určovania, zmeny alebo zrušenia - súpisné číslo a orientačné číslo 

budovám, vedenia súpisných čísiel a evidencie orientačných čísiel a jej aktuálnosti 

 

Hlasovanie č. 30                                          UZN 264/07/05/24/P 

Prítomných Za Proti Zdržali sa Nehlasovali 

11 11 0 0 0 

 

28. Interpelácie 



 

 

Neboli podané žiadne interpelácie. 

 

29. Rôzne 

 

Mgr. Marcel Duda (poslanec)  

Ďakujem za slovo. Mali sme poslanecký deň, kde pani Lochová opakovane chodí a dožaduje sa výdajne 

obedov v Krasňanoch. Máme tam 20 dôchodcov, ktorým robí problém cestovať za obedmi do Rače, na 

Plickovu. A chcú mať tú výdajňu zabezpečenú v Krasňanoch. Vieme im nejako pomôcť? Lebo ja som 

toto komunikoval aj s pani Štetinovou, že tam boli rozbehnuté nejaké komunikácie s dodávateľmi aj v 

Hagarke, myslím, že boli aj v tej neografii, boli sa pýtať aj na nejakých základných školách, na základnú 

školu na Hubeného, ale tá nemá kapacity, že je to taký problém, ktorý opakovane nám tam nadnáša a 

my s tým nevieme nič pohnúť, že kde je teda problém, vieme s tým niečo urobiť pre týchto našich 

seniorov? Kvalita obeda im vyhovuje, ale čo im robí neografia, na to sa nesťažujú ani na sumu, len tá 

výdajňa je problém, že 4 roky tam nemajú výdajňu. Ďakujem. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Ďakujem. Bolo to diskusia alebo téma, už myslím predminulé zastupiteľstvo na základe aj podnetu sme 

preverili, myslím, že aj pán Feik tam bol na stretnutí s pánom Sadloňom alebo teda aj pán vicestarosta, 

kedy sme riešili generálne reálne riešenie výdaj stravy, Stredná odborná škola informačných technológií 

na Hlinickej. Dali tam nejaký návrh, ale bol to návrh až po výdaji obedu pre ich zamestnancov a 

školákov alebo teda študentov, ktorý by bol neskoro, tzn. myslím, že o pol druhej, či tak nejak to 

vychádzalo, s tým nesúhlasili tí seniori, takže ten problém je možné riešiť iba tak, že sa nahlásia ako 

sociálna služba, do Ostravy, tak ako opatrovateľská služba dovoz stravy, lebo dá sa aj toto zabezpečiť, 

ale výdaj stravy Mestská časť nevie zabezpečiť. Čo sa týka Krasnianskej besedy, tak tá nespĺňa 

podmienky na výdaj stravy, keby bola mala byť prerobená na výdaj stravy, čo by stálo niekoľko desiatok 

tisíc eur, tak by už nemohla byť používaná ako klubovňa pre seniorov, bola by to výdaj stravy, takže to 

nevidíme reálne. Takže tým pádom toto riešenie jedine také, že buď sa, buď sa budú tak ako časť 

Krasňan chodí do, na tú, na tú výdajňu stravy na Plickovú, alebo jednoducho si budú musieť zabezpečiť 

vlastným spôsobom stravu alebo ďalšia možnosť, nahlásia sa ako sociálna služba a bude im dovoz stravy 

priamo domov tak, ako sa dovoz stravy zabezpečuje iným seniorom, ktorí majú nejakú odkázanosť. 

Takže to sú jediné riešenia možné, iné riešenie tam, žiaľbohu, nie je možné realizovateľné. Čo sa týka 

Grafie, tak Grafia na základe aj našich žiadostí viacnásobných a rokovaní nesúhlasí s tým, aby bolo 

prístupná jedáleň pre verejnosť v ich podniku. Takže to je vec, čo sa zmenila po tých štyroch rokoch. 

Teda cez koronu sa zmenila a nechcú ju vracať naspäť, takže žiaľbohu, toto nie je realizovateľné. Takže 

to je v podstate takéto. Naše školy to nevedia kapacitne zvládnuť, už teraz sú nad, nad rámec, čo majú 

možnosti prepočty žiakov a škôlkárske jedlo je bezpredmetné na Cyprichovej, takže. Je ešte jedno 

riešenie je Hagarka, čo je taká reštaurácia v Meote, ale tam by museli doplácať rozdiel, tzn. tá, to jedlo 

by ich vyšlo drahšie ako teraz, lebo my máme doplatok do určitej sumy, ale určitú sumu platia seniori a 

máme zazmluvnenú nejakú sumu. Jedlá v Hagarke sú vyššie tie sumy, takže by museli platiť vyššiu 

sadzbu, ten poplatok, doplatok im vieme vykryť, keď, keby bol taký záujem zo strany seniorov, ale 

museli by v Krasňanoch títo seniori platiť, mali by iné jedlo, možno väčší výber, ale mali by jednoducho 

vyššiu sumu. Takže toto je riešenie jediné, ktoré je možné z týchto, po tieto riešenia. Takže to, čo tá pani 

hovorí, tak ona tu aj bola viackrát, my akceptujeme, ale jednoducho to, čo stanovujú príslušné normy 

my nevieme zmeniť. Takže viem, že niektorí tam majú predstavu, že však iba donesieme to jedlo v tých 

balíčkoch do Krasňanskej besedy a tam im ho dáme, ale to my hygienicky ani nemôžeme to legálne 

urobiť, jednoducho. Paradoxne si ho môžu oni dať doviezť aj z iných zariadení, kuriérom, donáškou 

stravy, akýmkoľvek iným spôsobom. My sme to preverovali, keďže tí ľudia nie sú odkázaní, keby boli 

odkázaní, tak môžu si dať aj teraz ten výdaj stravy, dovoz stravy, že im priamo ho vozí mestská časť, to 

si môžu zabezpečiť, ale keďže sú zatiaľ mobilní, tak asi tento spôsob nevyužívali, ale keď budú mať 

takýto problém, tak môžu zabezpečiť dovozom priamej stravy na tú adresu v rámci opatrovateľskej 

služby. Čo sa týka presunu pre relatívne ľudí, ktorí sú nejakí mobilní, tak presun z Krasňan na Plickovú 

je stále menej náročný, ako keď niekto býva napr. na konci Popolnej a musí chodiť na Plickovú a hore 

dole, hej, do toho kopca. Takže záleží od uhla pohľadu, ale ináč to riešiť nevieme. Jednoducho, normy, 

to nedovoľujú, ani kapacity. Tá škola, ty si tam, Michal, bol, myslím vtedy s tým pánom, myslím, že o 

pol druhej hovoril alebo tak nejak nie? Taký termín dosť zlý. No, tak od jednej do pol druhej a to tí 



 

seniori nesúhlasili. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

No, takže toto je alternatíva, ktorú nesúhlasia zas tí seniori, že chcú to mať skôr, tak my jednoducho 

nevieme nájsť iné riešenie, žiaľbohu, hľadali sme, kde sa dalo. Nás to mrzí, ale hovorím, že tí seniori, 

čo naozaj nevládzu alebo majú problémy, tak môžu si objednať opatrovateľskú službu a dovoz stravy 

im zabezpečí sa, do Krasňan sa dováža strava iným klientom, by sa mohla dovážať aj im. Tam je to 

podľa VZN. Pán Feik, nech sa páči. 

Ing. Michal Feik, PhD. (poslanec)  

Ďakujem pekne. No tak toto je vlastne téma, ktorá sa nám pravidelne opakuje na našich poslaneckých 

stretnutiach, takže aj pre našu pani susedu, ak teraz sleduje tento prenos, tak my sme si včera aj tú 

Hagarku boli pozrieť. Chcem sa spýtať ešte, ak by si, pán starosta to mohol ešte raz vysvetliť, čo by to 

znamenalo napr. tam, že kto by to, by to musel doplácať a eventuálne ako teda technicky by to bolo 

možné zrealizovať, ak by teda to bola výdajňa povedzme aj v nejakej existujúcej prevádzke, pretože sú 

tam nejaké reštauračné zariadenia v rámci Krasňan. Lebo asi nejak by sme radi tomu pomohli a našli 

nejaké riešenie, možnože naozaj, že jednoduché, lebo ak tam je nejaký počet záujemcov a zatiaľ teraz 

sme evidovali nejakých, tak to radi spravíme. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Pán prednosta, nech sa páči. 

Ing. Peter Semanco (prednosta)  

Čo sa týka, keby sme sa dohodli s niektorou reštauráciou, tam reštaurácia, nepredpokladám, že by s 

cenou menu išla nižšie. My by sme vedeli jedine v zmysle VZN a museli o finančných príspevkoch na 

stravovanie, ktoré je účinné od 1. marca, tam bola novela. Vieme, je tam 5 kategórií, ktorým 

prispievame, musia spĺňať samozrejme aj niektoré iné veci a sú tam tie príspevky pri dôchodku do 

403 EUR, do 538 EUR, do 592 EUR atď. sú príspevky od 0 až po 3,40. Tých 3,40 je najmenej. Ak stojí, 

ja neviem, v nejakej reštaurácii menu 7,50 a niekto spĺňa tú podmienku, že dostane 3, 40, ale tých ľudí 

je naozaj málo, ja neviem, či v Krasňanoch vôbec to niekto spĺňa, podľa mňa nie, tak by si musel 

doplácať ten zvyšok do sumy. Lebo nepredpokladám, že reštaurácia pôjde s cenou jedla nižšie, hej? 

Nepredpokladám. Takisto oni, oni to robia menu, ako neviem si predstaviť, že by robili iné porcie menej 

alebo atď., takže toto si neviem predstaviť. A ďalšia otázka bola, či to je asi všetko, nie? No, takže my 

máme VZN-ko z 3/2020, ktoré bolo novelizované teraz od 1. marca, tam sú podmienky, kto môže dostať 

príspevok v akej výške, takže jedine takto, ak by sme sa dohodli s tou reštauráciou, že bude vydávať, 

ako tie podmienky by sme si vedeli dohodnúť, ale aj tie 4 eurá doplácania pritom pri možno jednom, 

dvoch ľuďoch, ktorí by mali nárok na ten najvyšší príspevok je podľa mňa dosť, hej? Lebo neverím 

tomu, že tá reštaurácia tá konkrétna má menu menej ako 7 euro. Myslím, že 7,50 dokonca som počul, 

že má menu. Takže jedine takto. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

Veď tí seniori, budete ich mať na poslaneckom, nie? To sú v podstate niekoľko ľudí, tak im povedzte, 

že keď majú záujem o alternatívu, že by napr. varila im, že by chodili na obed na menu do Hagarky, tak 

jednoducho ten príspevok, čo dávame im teraz, tak by sme ho vedeli dohodnúť. Že ho dáme v podstate 

Hagarke a o to budú mať lacnejšie jedlo, ale to musia oni jednoducho s tým súhlasiť. Lebo my nebudeme 

riešiť dohodu a potom povedia, že majú drahšie, že sú zas diskriminovaní, lebo majú drahšie jedlo ako 

v Rači, čo by mali. Jednoducho, to je neriešiteľná vec, to nie je o tom, ja s tou pani sme komunikovali 

v rámci viacerých jej podnetov aj v minulosti. Ja plne rozumiem ich požiadavkám, ale jednoducho pri 

všetkej snahe sme to riešenie nevedeli nájsť, takže keď niekto nájde legálne riešenie, čo ho vieme 

uplatniť, tak ho radi uplatníme, ale nie je to nastavené, že my nechceme niekomu vyjsť v ústrety, my 

sme hľadali riešenie, veď to sa rieši už pol roka, kombinácie všetky, ale v jednej, v jednom prípade, keď 

sme už rátali, že naozaj je tá cesta schodná aj vďaka pánovi poslancovi, pánovi poslancovi Feikovi, tak 

zas nevyhovuje ten termín, dátum, hej, teda čas, takže to bolo maximum toho. V budúcnosti je priestor, 

samozrejme, že bude môcť variť aj škola Hubeného pre týchto ľudí, ale keď klesne tam počet žiakov, 

čo je otázka možno štyroch, piatich rokov. Vtedy tam už budú kapacity, takže. Len títo seniori, 

samozrejme, potrebujú to riešenie čím skôr, takže im odporúčame obrátiť sa na sociálne oddelenie, že 

by sme navýšili počet rozvážanej stravy, keď sú naozaj v takom stave. Na druhej strane poznáme veľa 

seniorov z Krasňan, čo chodia na Plickovu a oni práve ocenia, že majú, že tam bude po novom už zase 

tá výdajňa aj s tou jedálňou, takže tam budú sa môcť aj socializovať. Takže možno to, že dostávali to 

jedlo iba takto, kvázi cez okienko, tak to, že tam budú mať možnosť socializácie, že ich, pre nich to 



 

bude tiež prínos. Lebo rozumiem, že keď musia iba ísť a dajú im niečo z okienka, idú domov, tak je to 

možno iné, ako keď tam dôjdu a môžu sa tam aj porozprávať a podobne. Takže uvidíme, či to bude 

lepšie. Pán Duda, nech sa páči. 

Mgr. Marcel Duda (poslanec)  

Tak ako ste povedali, že výdajňa, jej v podstate ide nakoniec o to, že aby tam bola nejaká výdajňa, aby 

nemusela cestovať aj spolu s tými ostatnými dôchodcami, že úplne by stačila výdajňa, že nemusí ona 

sadnúť si tam a sedieť pri tom jedle a tak. Že by to Grafia uvarila alebo kto by to uvaril, alebo Plickova, 

že niekde v tých Krasňanoch by im to niekto vydal. 

Mgr. Michal Drotován (starosta)  

My nemáme v Krasňanoch iné priestory, ktoré sú možné na výdajňu stravy, ako je Krasňanská beseda, 

ale keby to bolo prerobené, ako som spomínal, stálo by to niekoľko desiatok tisíc, musel by tam byť 

ohrev stravy, v podstate to isté, to, čo je výdajňa stravy v škôlke na Kadnárovej alebo Rínku Rača na 

Barónke, musí tam byť zo zákona ohrevňa a musíte tam jednoducho mať všetky, spĺňať kritériá, môže 

to byť iba na tento účel. Výdaj stravy nie je možné používať na klubovňu alebo kuchynku, tým pádom 

by ten priestor bol zničený pre klubovú činnosť, takže keďže má iba jeden vchod, tak by celý bol 

zničený. Samozrejme, môže sa urobiť alternatíva, že kuchynka bude odstránená, bude tam urobený 

výdaj stravy, ale tým pádom nebudú mať tá klubovňa kuchynku a bude to stáť niekoľko 10 000 EUR. 

Takže ja myslím, že je oveľa jednoduchšie, keď sa dohodne, že budú mať priamo tí, čo naozaj sú menej 

mobilní, budú mať priamo dovoz stravy domov cez našu opatrovateľskú službu, to je oveľa 

jednoduchšie riešenia, ale aj oveľa menej problematické. My jednoducho nemôžeme dať, že výdaj 

stravy, že niekde dovezieme niečo a takto im to dávame z ulice alebo v nejakej klubovni, to sa nedá. 

Hygiena je veľmi prísna a čo sa týka iných reštaurácií, tak oni samozrejme tiež z dôvodu hygieny sa 

bránia vydávať iné jedlo ako to, čo uvaria, lebo je tam problém prípadne kontaminácie, hygienických 

problémov alebo nejakej epidémie, takže to jednoducho sa nedá ináč riešiť. V podstate aj kuriéri stravy 

sú založení na tom, že konkrétny klient si odoberá konkrétne jedlo, ale nedávajú ho, že dôjdu na nejaký 

bod a tam ho roznášajú, hej? Takže neviem, ako to riešia tie výdajne pre bezdomovcov, ale oni to riešia 

zase, že z ulice a neviem, tam je to ináč, ale to nechceme robiť takto. Tam je to tak na hrane a je to na 

ulici, tak nechceme na ulici mať výdaj stravy pre, neviem, no to si neviem vôbec predstaviť, to si ani 

nemôžme dovoliť. Takže. Ak už nikto nie je prihlásený do diskusie, tak ukončujem diskusiu a ďakujem.  

 

 

V Bratislave, 7. 5. 2024,  

zapísala: Bibiana Halinkovičová 
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